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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. 3/2009 
Caràcter: ordinària 
Data: 27 de març de 2009 
Horari: de 11:00 a les 14:55 h. 
Lloc: Sala de plens de la Paeria 
 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  

 
 
 
Paer en cap 

Marta Camps Torrens,  1a Tinent d'Alcalde 
Josep Presseguer Gené,  2on. Tinent d'Alcalde 
Montse Mínguez García,  3a Tinent d'Alcalde 
Montse Parra  Albà,  4a Tinent d'Alcalde 
José Mª Alonso Fernández,  5è. Tinent d'Alcalde 
Dolors Arderiu Sabaté,  6a Tinent d'Alcalde 
Josep Barberà Morreres,  Regidor 
Oriol Yuguero Torres,  Regidor 
Jesús Castillo Cervelló,  Regidor 
Maria Rosa Ball Papiol,  Regidora 
Juan Gómez López,  Regidor 
Sara Mestres Llusà,  Regidora 
Luis Franco Bergua,  Regidor 
Neus Brocal Mañas,  Regidora 
Isidre Gavín Valls,  Regidor 
Alexis Guallar Tàsies,  Regidor 
Miquel Padilla Díaz,  Regidor 
Beatriu Obis Aguilar,  Regidora 
Montserrat Bertran Renaches,  Regidora 
Maria del Roser Rodríguez Ros,  Regidora 
M. José Horcajada Bell-lloch,  Regidora 
Enric Montanya Mias,  Regidor 
Montserrat Bergés Saura,  Regidora 
Francesc Mitjans Guardiola,  Regidor 
M. Mercè Rivadulla Gracia,  Regidora 
Ismael Zapater Zapater,  Regidor 
Jesús Gutiérrez Bustillo,  Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,  Interventor 
Enrique Vicente Añaños,  Secretari general adjunt 
Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
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Excusa la seva assistència: 
 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,  

 
 
 
Tresorera 

 
 
ORDRE DEL DIA 
 
 
1.- APROVACIÓ DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar l'acta de la sessió anterior feta el dia 27 de febrer de 2009. 

 
 
 
2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L'ALCALDI A DES DEL DARRER PLE 
ORDINARI 
  
La corporació resta assabentada dels decrets dictats per l'Alcaldia des del darrer ple ordinari i que 
van del núm. 850 fins al núm. 1553, ambdòs inclosos. 

 
 
 
3.- RATIFICACIÓ DECRET D'ALCALDIA D'INICI D'EXPEDIE NT PER A LA CONCESSIÓ D'UNA 
MEDALLA DE LA CIUTAT AL SR. JOSEP MARIA PUJOL GORNÉ  
  
Per unanimitat s'acorda ratificar el decret d'Alcaldia de data 24 de març de 2009, que en la seva 
part dispositiva diu: 
 
1r. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents en el 
Sr. JOSEP MARIA PUJOL I GORNÉ per a la concessió al seu favor d'una Medalla de la Ciutat. 
 
2n. Nomenar a S.Sa. Montserrat Parra i Albà, instructora de l'expedient, i al Sr. Lluís     Sanmartín 
 i Baige secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l 'expedient.  
 
 
4.- RATIFICACIÓ DECRET D'ALCALDIA D'INICI D'EXPEDIE NT PER A LA CONCESSIÓ D'UNA 
PLACA DE LA PAERIA AL MÈRIT ESPORTIU AL C.E. MARIST ES MONTSERRAT 
  
Per unanimitat s'acorda ratificar el decret d'Alcaldia de data 20 de març de 2009, que en la seva 
part dispositiva diu: 
 
1r. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents en el 
Club Esportiu Maristes Montserrat de Lleida  per a la concessió al seu favor d'una Placa de la 
Paeria al mèrit esportiu.. 
 
2n. Nomenar a S.Sa. José M. Alonso Fernández,  instructor de l'expedient, i al Sr. Carles Alsinet 
Mora, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de  l'expedient.  
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5.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D'ALCALDIA D'INICI D'EXP EDIENT PER A LA CONCESSIÓ 
DE LA PLACA DE LA PAERIA AL MÈRIT ESPORTIU AL CLUB PATINS BORDETA 
  
Per unanimitat s'acorda ratificar el decret d'Alcaldia de data 18 de març de 2009, que en la seva 
part dispositiva diu: 
 
1r. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents en el 
Club Patins Bordeta  per a la concessió al seu favor d'una Placa de la Paeria al mèrit esportiu. 
 
2n. Nomenar a S.Sa. José M. Alonso Fernández,  instructor de l'expedient, i al Sr. Carles Alsinet 
Mora, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l'expedient. 

 
 
 
6.- RATIFICACIÓ DE DECRET D'ALCALDIA D'INICI D'EXPE DIENT PER A LA CONCESSIÓ 
D'UNA MEDALLA DE LA PAERIA  A LA SRA. M. CARME MATA  I VIDAL 
  
Prèvia declaració d’urgència, acordada per unanimitat, també de forma unànime,  s'acorda 
ratificar el decret d'Alcaldia de data 26 de març de 2009, que en la seva part dispositiva diu: 
 
1r. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents en la 
Sra. Maria Carme Mata i Vidal  per a la concessió al seu favor d'una Medalla de la Paeria a la 
solidaritat . 
 
2n. Nomenar a la Sra. Ma. Rosa Ball Papiol, regidora instructora de l'expedient i al Sr. Carles 
Alsinet Mora, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l'expedient. 
 
 
7.- RATIFICACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE L'AJUNTAMENT DE LLEIDA I 
EL BANCO ESPAÑOL DE CRÉDITO SA 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta d'Alcaldia: 
 
Ratificar el conveni subscrit entre l'Ajuntament de Lleida i el Banco Español de Crédito SA, el dia 
12 de març de 2009, per tal de col·laborar en el creixement i desenvolupament dels promotors de 
projectes de I+D+i, millores de productivitat, internacionalització i incorporació de les TIC en 
sectors estratègics per a la ciutat, en les condicions previstes en el clausulat d'aquest document. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

 

 

 

 

 4 

8.- APROVACIÓ CONVENI MARC ENTRE EL CONSORCI DE NOR MALITZACIÓ LINGÜÍSTICA 
I L'AJUNTAMENT PER AL DESENVOLUPAMENT DE PROGRAMES I ACTUACIONS 
D'ACOLLIMENT LINGÜÍSTIC I DE L'ANNEX A AQUEST CONVE NI PER A L'ORGANITZACIÓ 
DE L'ESPAI ÀGORA (AULA DE LLENGUA) 
  
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió de Cultura, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar el conveni marc entre el Consorci per a la Normalització Lingüística i l'Ajuntament de 
Lleida per al desenvolupament de programes i actuacions d'acolliment lingüístic. 
 
Aprovar l'annex al conveni marc entre el Consorci per a la Normalització Lingüística i l'Ajuntament 
de Lleida per al desenvolupament de programes i actuacions d'acolliment lingüístic mitjançant 
l'organització de l'Espai Àgora (aula de llengua). 
 
L'aportació de l'Ajuntament de Lleida al Consorci per a la Normalització Lingüística és de 15.000 
euros. 
 
 
9.- APROVACIÓ DELS ORGANIGRAMES DELS DIFERENTS INST ITUTS MUNICIPALS 
  
Atès que el Consell Rector de l'Institut Municipal d'Educació, organisme autònom de l'Ajuntament 
de Lleida en data 11 de Desembre de 2008 va aprovar inicialment l'organigrama per l'any 2009 
d'acord amb els seus Estatuts, article 12. c) 
 
Atès que el Consell d'Administració de Turisme de Lleida, organisme autònom de l'Ajuntament de 
Lleida, en data 10 de Desembre de 2008 va aprovar inicialment  l'organigrama per l'any 2009 
d'acord amb els seus Estatuts, article 12. h) 
 
Atès que el Consell Rector de l'Institut Municipal d'Acció Esportiva de Lleida, organisme autònom 
de l'Ajuntament de Lleida, en data 11 de Desembre de 2008 va aprovar inicialment l'organigrama 
per l'any 2009 d'acord amb els seus Estatuts, article 12. c) 
 
Atès que el Consell Rector de l'Institut Municipal de Mercats i Consum, organisme autònom de 
l'Ajuntament de Lleida, en data 11 de Desembre de 2008 va aprovar inicialment l'organigrama per 
l'any 2009 d'acord amb els seus Estatuts, article 12. n) 
 
Atès que el Consell d'Administració de l'Institut Municipal de Informàtica, organisme autònom de 
l'Ajuntament de Lleida, en data 9 de Desembre de 2008 va aprovar inicialment l'organigrama per 
l'any 2009 d'acord amb els seus Estatuts, article 12. c) 
 
Atès que el Consell Rector de l'Institut Municipal d'Ocupació Salvador Seguí, organisme autònom 
de l'Ajuntament de Lleida, en data 3 de Desembre de 2008 va aprovar inicialment l'organigrama 
per l'any 2009 d'acord amb els seus Estatuts, article 12. c) 
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Atès que el Consell Rector de l'Institut Municipal d'Acció Cultural, organisme autònom de 
l'Ajuntament de Lleida, en data 16 de Febrer de 2009 va aprovar inicialment l'organigrama per 
l'any 2009 d'acord amb els seus Estatuts, article 12. c) 
 
Vistos el certificats corresponents de l'aprovació inicial dels organigrames de cada Consell Rector 
d'acord amb la normativa dels seus  Estatuts. 
 
Vista la proposta del gerent de Recursos Humans i Via Pública, per unanimitat s'acorda: 
 
L'aprovació dels Organigrames relacionats en l'annex a l'expedient. 
 
 
10.- RATIFICACIÓ DECRET D'ALCALDIA DE RESOLUCIÓ D'I NCREMENT DEL 
COMPLEMENT CREAT PER DECRET DE DATA 22-5-08 QUE S'A PLICA ALS AGENTS I ALS 
CAPORALS DE LA GUÀRDIA URBANA 
  
Atès el decret d'Alcaldia de data 25-2-2009 mitjançant el qual es resol incrementar el complement 
creat per decret d'Alcaldia de data 22-5-2008 que s'aplica als agents i caporals de la Guàrdia 
Urbana. 
 
Atès que el punt 4t de l'esmentat decret estableix que aquest serà ratificat pel Ple de l'Ajuntament 
en la propera sessió que se celebri. 
 
Vista la proposta del cap del Servei de Recursos Humans, per unanimitat s'acorda: 
 
Ratificar el decret d'Alcaldia de data 25 de febrer de 2009  mitjançant el qual es resol incrementar 
el complement creat per decret d'Alcaldia de data 22 de maig de 2008 que s'aplica als agents i 
caporals de la Guàrdia Urbana. 
 
 
11.- LIQUIDACIO DEL PRESSUPOST DE L'AJUNTAMENT 2008  
  
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 27 de febrer de 2009, la Liquidació del Pressupost de 
l'Ajuntament, corresponent a l'exercici de 2008, i en compliment d'allò previst a l'article 193.4 del 
Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, el qual aprova el text refós de la Llei reguladora de 
les Hisendes Locals, es dóna compte al Ple de la mateixa, fent constar el següent: 
 
    a) -Drets pressupostaris pendents de 
         cobrament a 31-12-08 . . . . . . . . . .      51.510.793,54 
        -Obligacions pressupostàries pen- 
         dents  de  pagament a 31-12-08 -  .     20.155.986,46 
     b) -Resultat  pressupostari de  l'exercici. 17.392.488,76 
         -Resultat pressupostari ajustat              6.211.444,75 
     c) -Romanent de Tresoreria:  
       - Drets pendents de cobrament 
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         a 31-12-08. . . . . 49.288.091,82 
       - Obligacions pendents 
          de pagament a 31-12-08 
           . . . . . . . . .         27.544.249,51               
       - Fons líquits a 31-12-08                       14.442.309,45 
 
      - Romanent de Tresoreria. . . . . . .         36.186.151,76 
 
       - Saldos de dubtós cobrament . . . .      17.572.458,46 
 
       - Romanent de Tresoreria afectat a  
         despeses amb finançament afectat.   12.008.478,33 
 
       - Romanent de Tresoreria per a des- 
         peses generals. . . . . . . . . .                   6.605.214,97 
 
 
12.- LIQUIDACIO DEL PRESSUPOST DE L'INSTITUT MUNICI PAL D'OCUPACIÓ "SALVADOR 
SEGUI" 2008 
  
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 27 de febrer de 2009, la Liquidació del Pressupost de 
l'Institut  Municipal d'Ocupació "Salvador Seguí", corresponent a l'exercici de 2008, i en 
compliment d'allò previst a l'article 193.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual 
s'aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, es dóna compte al Ple de la 
mateixa, fent constar el següent: 
 
    a) -Drets pressupostaris pendents de 
         cobrament a 31-12-08 . . . . . . .       1.489.141,56 
        -Obligacions pressupostàries pen- 
         dents  de  pagament a 31-12-08       602.158,90  
     b) -Resultat  pressupostari de  -  
         l'exercici. . . . . . . . . . . .                      214.885,93 
        -Resultat pressupostari ajustat. . .      617.401,61  
     c) -Romanent de Tresoreria: 
       - Drets pendents de cobrament 
         a 31-12-08 . . . . . . .        1.453.240,49 
       - Obligacions pendents 
          de pagament a 31-12-08 
          . . . . . . . . . . . .                   721.193,79 
       - Fons líquits a 31-12-08     222.044,85 
       - Romanent de Tresoreria total. . . .   954.091,55 
       - Saldos de dubtós cobrament. . . . .      6.253,91 
 
        - Romanent de Tresoreria 
          afectat a despeses amb 
          finançament afectat. . . . . . . . . . .    336.881,57 
        - Romanent de Tresoreria 
          per a despeses generals. . . . . . .    610.956,07 
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13.- LIQUIDACIO DEL PRESSUPOST D'ACCÉS INSTITUT MUN ICIPAL D'INFORMATICA DE 
LLEIDA 2008 
  
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 27 de febrer de 2009, la Liquidació del Pressupost 
d'Accés Institut Municipal d'Informàtica de Lleida, corresponent a l'exercici de 2008, i en 
compliment d'allò previst a l'article 193.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual 
s'aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, es dóna compte al Ple de la 
mateixa, fent constar el següent: 
 
a) -Drets pressupostaris pendents de 
         cobrament a 31-12-08 . . . . . . . . . . .   775.231,12 
 
        -Obligacions pressupostàries pen- 
         dents  de  pagament a 31-12-08 . . . .  728.323,21 
 
     b) -Resultat  pressupostari de  -  
         l'exercici. . . . . . . . . . . . . . . . . . . .         106.865,82 
         -Resultat pressupostari ajustat. .             -6.610,28 
 
     c) -Romanent de Tresoreria: 
         - Drets pendents de cobrament 
         a 31-12-08 . . . . . . .           784.514,90 
         - Obligacions pendents 
          de pagament a 31-12-08 
          . . . . . . . . . . . .  . .              798.823,57 
   
       - Fons líquids a 31-12-08    128.932,77 
 
       - Romanent de Tresoreria total. . . . . .  114.624,10       
 
       - Romanent de Tresoreria afectat a 
         despeses amb finançament afectat. .  113.476,10  
   
       - Romanent de Tresoreria  
         per a despeses generals . . . . . .           1.148,00 
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14.- LIQUIDACIO DEL PRESSUPOST DE L'INSTITUT MUNICI PAL DE MERCATS I CONSUM 
DE LLEIDA 2008 
  
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 27 de febrer de 2009, la Liquidació del Pressupost de 
l'Institut Municipal de Mercats i Consum de Lleida, corresponent a l'exercici de 2008, i en 
compliment d'allò previst a l'article 193.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, el qual 
aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, es dóna compte al Ple de la 
mateixa, fent constar el següent: 
 
     a) -Drets pressupostaris pendents de 
         cobrament a 31-12-08 . . . . . . . . . . . .   135.309,98 
        -Obligacions pressupostàries pen- 
         dents  de  pagament a 31-12-08 - 
          . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .         151.645,75 
     b) -Resultat  pressupostari de  
           l'exercici. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .             367,39 
        -Resultat pressupostari ajustat. . . . . .           367,39 
     c) -Romanent de Tresoreria: 
       - Drets pendents de cobrament 
         a 31-12-08 . . . . . . . . . . . .    140.010,08 
       - Obligacions pendents 
          de pagament a 31-12-08 . . 197.068,42 
 
       - Fons líquids a 31-12-07 . .   119.614,01 
       - Romanent de Tresoreria total. . . . .        62.555,67 
       - Saldos de dubtós cobrament. . . . .           9.401,90  
 
       - Romanent de Tresoreria 
         afectat a despeses amb 
         finançament afectat. . . . . . . .                  -----    
 
       - Romanent de Tresoreria 
         per a despeses generals. . . . . . .          53.153,77 

 
 
15.- LIQUIDACIO DEL PRESSUPOST DEL PATRONAT MUNICIP AL DE TURISME DE LLEIDA 
2008 
  
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 27 de febrer de 2009, la Liquidació del Pressupost del 
Patronat Municipal de Turisme de Lleida, corresponent a l'exercici de 2008, i en compliment d'allò 
previst a l'article 193.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el text 
refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, es dóna compte al Ple de la mateixa, fent 
constar el següent: 
    a) -Drets pressupostaris pendents de 
         cobrament a 31-12-08 . . . . . . . . . . . .        353.450,03 
        -Obligacions pressupostàries pen- 
         dents  de  pagament a 31-12-08 . . . . .      350.834,17 
     b) -Resultat  pressupostari de  -  
          l'exercici. . . . . . . . . . . .                              -445.176,08 
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        -Resultat pressupostari ajustat. .                   23.711,52 
     c) -Romanent de Tresoreria: 
       - Drets pendents de cobrament 
         a 31-12-08 . . . . . . . . . . .       378.725,08 
       - Obligacions pendents 
          de pagament a 31-12-08      411.866,18       
 
       - Fons líquids a 31-12-08. . .    485.762,46 
 
       - Romanent de Tresoreria total. . . . . .          452.621,36 
 
       - Saldos de dubtós cobrament. . . . . . .             6.792,46          
 
       - Romanent de Tresoreria afectat a 
         despeses amb finançament afectat.            441.314,59          
 
       - Romanent de Tresoreria per 
         a despeses generals . . . . . . . .                        4.514,31 
 
 
16.- LIQUIDACIO DEL PRESSUPOST DE L'INSTITUT MUNICI PAL D'ACCIO CULTURAL 2008 
 
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 27 de febrer de 2009, la Liquidació del Pressupost de 
l'Institut Municipal d'Acció Cultural, corresponent a l'exercici de 2008, i en compliment d'allò previst 
a l'article 193.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el text refós de la 
Llei reguladora de les Hisendes Locals, es dóna compte al Ple de la mateixa, fent constar el 
següent: 
 
    a) -Drets pressupostaris pendents de 
           cobrament a 31-12-08 . . . . . . . .           1.233.265,97 
 
         -Obligacions pressupostàries pen- 
          dents  de  pagament a 31-12-08            1.249.400,88 
 
     b) -Resultat  pressupostari de l'exercici.          82.910,52 
 
          -Resultat pressupostari ajustat. . . . .         182.324,20 
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     c) -Romanent de Tresoreria: 
 
        - Drets pendents de cobrament 
         a 31-12-08 . . . . . . . . . .     1.233.894,18 
 
       - Obligacions pendents 
          de pagament a 31-12-08  1.299.769,23 
        
       - Fons líquids a 31-12-08 .      246.143,31 
 
       - Romanent de Tresoreria total. . . . . . .      180.268,26 
 
      - Saldos de dubtós cobrament . . . . . . .            264,47 
 
       - Romanent de Tresoreria afectat a 
         despeses amb finançament afectat. .              ----     
 
       - Romanent de Tresoreria  
         per a despeses generals . . . . . . . . . .     180.003,79 

 
 
17.- LIQUIDACIO DEL PRESSUPOST DE L'INSTITUT MUNICI PAL D'ACCIO ESPORTIVA 2008 
  
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 27 de febrer de 2009, la Liquidació del Pressupost de 
l'Institut Municipal d'Acció Esportiva, corresponent a l'exercici de 2008, i en compliment d'allò 
previst a l'article 193.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el text 
refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, es dóna compte al Ple de la mateixa, fent 
constar el següent:             
     a) -Drets pressupostaris pendents de 
         cobrament a 31-12-08 . . . . . . . . . . . . . .      122.632,61 
 
        -Obligacions pressupostàries pen- 
         dents  de  pagament a 31-12-08 . . . . . . .       93.823,26 
 
     b) -Resultat  pressupostari de l'exercici. . . . .        6.600,79 
 
        -Resultat pressupostari ajustat. . . . . . . . .         58.818,35 
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     c) -Romanent de Tresoreria: 
 
       - Drets pendents de cobrament 
         a 31-12-08 . . . . . . . . . . . . .      179.402,49 
 
       - Obligacions pendents 
          de pagament a 31-12-08 . . .   273.507,52 
        
       - Fons líquids a 31-12-08  . . . . . . . . . . . . .     167.026,23 
 
       - Romanent de Tresoreria total. . . . . . . . . .      72.921,20 
 
       - Saldos de dubtós cobrament . . . . . . . . . .      15.568,54 
 
       - Romanent de Tresoreria afectat a 
         despeses amb finançament afectat. .                    ----     
 
       - Romanent de Tresoreria  
         per a despeses generals . . . . . . . . . . . . .       57.352,66 

 
 
18.- LIQUIDACIO DEL PRESSUPOST DE L'INSTITUT MUNICI PAL D'EDUCACIO 2008 
  
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 27 de febrer de 2009 la Liquidació del Pressupost de 
l'Institut Municipal d'Educació, corresponent a l'exercici de 2008, i en compliment d'allò previst a 
l'article 193.4 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, es dóna compte al Ple de la 
mateixa, fent constar el següent: 
 
    a) -Drets pressupostaris pendents de 
         cobrament a 31-12-08 . . . . . . . . . . . . . . . . .     826.971,59 
        -Obligacions pressupostàries pen- 
         dents  de  pagament a 31-12-08. . . . . . . . . .  1.616.979,38 
     b) -Resultat  pressupostari de  -  
         l'exercici. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .             42.774,40 
        -Resultat pressupostari ajustat. . . . . . . . . . .      198.826,23 
     c) -Romanent de Tresoreria: 
      - Drets pendents de cobrament 
         a 31-12-08 . . . . . . . . . . .           826.971,59         
       - Obligacions pendents 
          de pagament a 31-12-08. .    1.749.729,09 
 
       - Fons líquits a 31-12-08 . . .    1.082.929,46 
       - Romanent de Tresoreria total. . . . . . . . . . .       160.171,96 
 
       - Saldos de dubtós cobrament. . . . . . . . . . . .         2.563,89          
        
       - Romanent de Tresoreria afectat 
         a despeses amb finançament afectat .                      ---- 
          
       - Romanent de Tresoreria per 
         a despeses generals. . . . . . . .  . . . . . . . . .      157.608,07 



 

 

 

 

 

 

 12 

 
 
 
19.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CRÈDITS AL PRESS UPOST DE L'AJUNTAMENT 
2009 (I) 
  
Vist el dictamen de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i Cooperació Territorial, i 
l'informe de l'interventor, amb 16 vots a favor del grup del PSC i del regidor no adscrit i 11 
abstencions dels grups de  CiU, PP, ERC i ICV-EUiA,  s'acorda: 
 
1r.  Aprovar l'expedient de Modificacions de Crèdits al pressupost de l'Ajuntament 2009 (I), 
segons el detall següent, resumit a nivell de capítols: 
 
                    ESTAT DE DESPESES 
                              -Augments- 
 
CAPITOL                         TOTAL CAPITOL 
2. . . . . . . . . . . . . .           1.570.518,33 
4. . . . . . . . . . . . . .           1.043.000,00 
6. . . . . . . . . . . . . .           2.500.000,00 
                TOTAL. . . . . . 5.113.518,33 
 
 
                 ESTAT D'INGRESSOS 
                          -Augments- 
CAPÍTOL                               IMPORT 
8. . . . . . . . . . . . . .            5.113.518,33 
 
 
 
                        R E S U M 
 
       Augment en despeses                 5.113.518,33 
       Augment d'ingressos                   5.113.518,33 
                                                            ANIVELLAT 
 
2n.   Aprovar la documentació que es detalla en l'índex general de documents generals de 
l'expedient de Modificacions de Crèdits tramitat. 
 
3r.  De no presentar-se cap mena de reclamació durant el període d'exposició pública, l'acord 
d'aprovació de l'expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de l'Ajuntament 2009 (I), es 
considerarà aprovat definitivament, sotmetent-se posteriorment l'expedient al tràmit de publicació 
en els termes regulats pel Reial decret legislatiu 2/2004. de 5 de març, que aprova el text refós de 
la Llei reguladora de les Hisendes Locals. 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

 

 

 

 

 13 

20.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CRÈDITS AL PRESS UPOST DE L'INSTITUT 
MUNICIPAL D'ACCIO CULTURAL 2009 (I) 
  
Vist el dictamen de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i Cooperació Territorial, i 
l'informe de l'interventor, amb 16 vots a favor del grup del PSC i del regidor no adscrit i 11 
abstencions dels grups de  CiU, PP, ERC i ICV-EUiA,  s'acorda: 
 
1r.  Aprovar l'expedient de Modificacions de Crèdits al pressupost de l'Institut Municipal d'Acció 
Cultural 2009 (I), segons el detall següent, resumit a nivell de capítols: 
 
                ESTAT DE DESPESES 
                        -Augments- 
 
CAPITOL                         TOTAL CAPITOL 
2. . . . . . . . . . . . . .            180.003,79 
 
 
              ESTAT D'INGRESSOS 
                       -Augments- 
 
CAPITOL                         TOTAL CAPITOL 
8. .  . . . . . . . . . . . . .        180.003,79 
 
 
           R E S U M 
Augment en despeses. . . . . .  180.003,79 
Augment d'ingressos (aplicació 
romanent de tresoreria . . . .    180.003,79 
                                                ANIVELLAT 
 
 
2n.  Aprovar la documentació que es detalla en l'índex general de documents generals de 
l'expedient de Modificacions de Crèdits tramitat. 
 
3r.  De no presentar-se cap mena de reclamació durant el període d'exposició pública, l'acord 
d'aprovació de l'expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de  l'Institut Municipal 
d'Acció Cultural 2009 (I), es considerarà aprovat definitivament, sotmetent-se posteriorment 
l'expedient al tràmit de publicació en els termes regulats pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, que aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals. 
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21.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CRÈDITS AL PRESS UPOST DE L'INSTITUT 
MUNICIPAL D'ACCIÓ ESPÒRTIVA 2009 (I) 
  
Vist el dictamen de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i Cooperació Territorial, i 
l'informe de l'interventor, amb 16 vots a favor del grup del PSC i del regidor no adscrit i 11 
abstencions dels grups de  CiU, PP, ERC i ICV-EUiA,  s'acorda: 
 
1r. Aprovar l'expedient de Modificacions de Crèdits al pressupost de l'Institut Municipal d'Acció 
Esportiva 2009 (I), segons el detall següent, resumit a nivell de capítols: 
 
                       ESTAT DE DESPESES 
                                -Augments- 
 
CAPITOL                         TOTAL CAPITOL 
2. . . . . . . . . . . . . .              57.352,66 
 
 
                        ESTAT D'INGRESSOS 
                                 -Augments- 
 
CAPITOL                         TOTAL CAPITOL 
8. .  . . . . . . . . . . . . .           57.352,66 
 
 
                                        R E S U M 
 
Augment en despeses. . . . . .  57.352,66 
Augment d'ingressos (aplicació 
romanent de tresoreria . . . .    57.352,66 
                                              ANIVELLAT 
 
2n.  Aprovar la documentació que es detalla en l'índex general de documents generals de 
l'expedient de Modificacions de Crèdits tramitat. 
 
3r.  De no presentar-se cap mena de reclamació durant el període d'exposició pública, l'acord 
d'aprovació de l'expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de  l'Institut Municipal 
d'Acció Esportiva 2009 (I), es considerarà aprovat definitivament, sotmetent-se posteriorment 
l'expedient al tràmit de publicació en els termes regulats pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, que aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals. 
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22.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CRÈDITS AL PRESS UPOST DE L'INSTITUT 
MUNICIPAL D'EDUCACIÓ 2009 (I) 
  
Vist el dictamen de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i Cooperació Territorial, i 
l'informe de l'interventor, amb 16 vots a favor del grup del PSC i del regidor no adscrit i 11 
abstencions dels grups de  CiU, PP, ERC i ICV-EUiA,  s'acorda: 
 
1r.  Aprovar l'expedient de Modificacions de Crèdits al pressupost de l'Institut Municipal 
d'Educació 2009 (I), segons el detall següent, resumit a nivell de capítols: 
  
                      ESTAT DE DESPESES 
                                -Augments- 
 
CAPITOL                  TOTAL CAPITOL 
2. . . . . . . . . . . . . .     157.608,07 
 
                      ESTAT D'INGRESSOS 
                                -Augments- 
 
CAPITOL                 TOTAL CAPITOL 
8. .  . . . . . . . . . . . . .  157.608,07 
 
 
             R E S U M 
Augment en despeses. . . . . .  157.608,07 
Augment d'ingressos (aplicació 
romanent de tresoreria) . . . .   157.608,07 
                                                ANIVELLAT 
 
2n.  Aprovar la documentació que es detalla en l'índex general de documents generals de 
l'expedient de Modificacions de Crèdits tramitat. 
 
3r.  De no presentar-se cap mena de reclamació durant el període d'exposició pública, l'acord 
d'aprovació de l'expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de  l'Institut Municipal 
d'Educació 2009 (I), es considerarà aprovat definitivament, sotmetent-se posteriorment l'expedient 
al tràmit de publicació en els termes regulats pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, que 
aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals. 
 
 
23.- LIQUIDACIÓ I TANCAMENT CONTRACTE SEINSA 
  
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i Cooperació 
Territorial, amb 25 vots a favor dels grups del  PSC, CiU, ERC, ICV-EUiA i del regidor no adscrit i 
2 abstencions del grup del PP, s'acorda: 
 
1r.  En aplicació del sistema de control i transparència total de costos del contracte del servei de 
recollida d'escombraries i neteja viària entre l'Ajuntament de Lleida i l'empresa SEINSA, aprovar 
la incorporació de 635.274,74 euros (iva inclòs) a l'aprovació de l'auditories de SEINSA 
corresponents als exercicis 2003, 2004, 2005 i 2006, degudament acreditades per l'informe tècnic 
elaborat per l'Ajuntament a tal efecte. 
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2n.  Aprovar la liquidació definitiva i el tancament del contracte amb SEINSA, reconeixent 
obligacions amb càrrec a la partida 12-442-22700 per import de 3.055.543,81 euros 
corresponents als imports pendents derivats del contracte i de les auditories 2003, 2004, 2005 i 
2006, incloses les incorporacions del punt primer. 
 
3r.  Notificar el present acord a l'empresa SEINSA i efectuar el corresponent pagament, donant 
per finalitzat i liquidat el contracte. 
 
 
24.- MODIFICACIÓ ESTATUS DE L'INSTITUT MUNICIPAL D' INFORMÀTICA 
    
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió d'Economia, Promoció Económica i Cooperació 
Territorial,  per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Aprovar inicialment la modificació dels Estatuts de l'Institut Municipal d'Informàtica (IMI), 
organisme autònom local, amb la redacció que consta a l'expedient.  
  
2n. Sotmetre l'expedient a informació pública, durant el termini de 30 dies hàbils, mitjançant 
publicació al Butlletí Oficial de la Província de Lleida (BOPL), el Dairi Oficial de la Generalitat de 
Catalunya (DOGC), al tauler d'anuncis de l'Ajuntament i en qualsevol altre mitjà que es consideri 
adient. 
 
Durant aquest termini les persones interessades podran examinar l'expedient i presentar les 
al·legacions i suggeriments que considerin adients. 
 
Si l'expedient no és objecte de reclamacions o al·legacions durant el termini abans esmentat, es 
considerarà aprovat definitivament. 
 
3r. Aprovat definitivament l'expedient es publicarà el text íntegre dels estatuts al BOPL i una 
referència d'aquesta publicació al DOGC.           
Així mateix es trametrà la documentació necessària a la Direcció General d'Administració Local 
del Departament de Governació i Administracions Públiques perquè procedeixi a la seva 
inscripció a la secció 8a. del registre d'ens locals de Catalunya, tal com preveu el DECRET 
139/2007, de 26 de juny. 
 
4t. L'entrada en vigor dels nous estatuts tindrà efectes des del dia següent al de la publicació 
íntegra en el BOP de Lleida i suposarà la derogació expressa dels publicats al BOPL de 
08.10.1992, que quedaran sense efecte a partir d'aquell moment. 
 
5è. Facultar l'alcalde per realitzar els tràmits que calguin per al desplegament i execució d'aquests 
acords. 
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25.- RESOLUCIÓ DE L'EXPEDIENT DE CONCESSIÓ DE LA PL ACA DE LA PAERIA AL MÈRIT 
EDUCATIU I PEDAGÒGIC A LA FEDERACIÓ DE TREBALLADORS  DE L'ENSENYAMENT 
(FETE-UGT) 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta d'Alcaldia: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria al mèrit educatiu i pedagògic a la 
Federació de Treballadors de l'ensenyament, FETE-UGT, fonamentada en l'important contribució 
educativa a la ciutat al llarg dels seus 75 anys d'existència. 

 
 
26.- APROVACIÓ BASES PER LA CONCESSIÓ D'AJUTS A PRO JECTES D'EMERGÈNCIA I 
ACCIÓ HUMANITÀRIA DE LA REGIDORIA DE DRETS CIVILS, COOPERACIÓ I IMMIGRACIÓ I 
APROVACIÓ DE LA CONVOCATÒRIA DE SUBVENCIONS PER A L 'ANY 2009 
  
Vista la proposta de la tècnica de Cooperació Internacional, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Aprovació de les bases BASES PER LA CONCESSIÓ D'AJUTS A PROJECTES 
D'EMERGÈNCIA I ACCIÓ HUMANITÀRIA de la Regidoria de Drets Civils, Cooperació i 
Immigració de l'Ajuntament de Lleida, línia inclosa en el  "Pla estratègic de subvencions de 
l'Ajuntament de Lleida 2008-2010". 
 
2n. Aprovar la convocatòria pública de l'esmentada línea  subvencionadora per a l'any 2009, amb 
un total de  24.000 euros  amb càrrec a la partida 05-460-490.00. 
 
3r. Aprovar el nomenament de l'Òrgan Instructor de les línies subvencionadores de Drets Civils, 
Cooperació i Immigració,  en la persona de la regidora Sra. Mª. Rosa Ball Papiol. 
 
4t. Sotmetre les bases específiques a informació pública per un termini de 20 dies, mitjançant 
anunci a publicar en el BOP de Lleida i en el Tauler d'edictes municipal, de conformitat amb el 
previst en l'article 124.2 del vigent ROAS. Aquest acord d'aprovació es considerarà definitiu cas 
de no presentar-se cap reclamació durant el termini d'exposició pública. Es delega expressament 
en la Junta de govern local i en l'Alcaldia (indistintament) la resolució de qualsevol al·legació o 
reclamació en relació a les bases específiques, així com per l'adopció de les mesures pertinent en 
relació a una eventual modificació en el termini de presentació de sol·licituds.  
 
 
27.- APROVACIÓ CONVENI DE COL·LABORACIÓ AMB EL CLUB  ATLÈTIC SEGRE 
  
Vista la proposta del cap de Secció Regidoria d'Esports, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar el conveni de col·laboració entre l'Ajuntament de Lleida i Club Atlètic Segre per a la 
remodelació del camp de futbol 11 municipal de gespa artificial en les instal·lacions actuals amb 
un cost de 314.296,35 euros. 
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28.- APROVACIÓ SOL·LICITUD AL PREMI CONSEJO SUPERIO R DE DEPORTES - 
PROCLAMACIÓ DE LLEIDA COM A CIUTAT EUROPEA DE L'ESP ORT 2008 (DINS DELS 
“PREMIOS NACIONALES DEL DEPORTE”) 
  
Vista la proposta del cap de Secció Regidoria d'Esports, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar la sol.licitud presentada al Consejo Superior de Deportes per a la convocatòria "Premio 
Consejo Superior de Deportes" per guardonar a l'entitat local que més hagi destacat durant l'any 
per les seves iniciatives de promoció esportiva. 

 
 
 
29.- APROVACIÓ CONVENI DE COL·LABORACIÓ AMB EL CENT RE EXCURSIONISTA DE 
LLEIDA PER A LA GESTIÓ DE LA SALA BOULDER 
  
Vista la proposta del cap de Secció Regidoria d'Esports, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar el conveni de col·laboració entre l'Ajuntament de Lleida i el Centre Excursionista de Lleida 
amb la finalitat de fomentar l'esport de l'escalada mitjançant la cessió de la gestió de les 
instal·lacions municipals dels espais annexes del Pavelló Camps Elisis "Antorxa". 

 
 
30.- APROVACIÓ CONVENI DE COL·LABORACIÓ AMB EL CLUB  BILLAR LLEIDA PER A LA 
CESSIÓ DE LA SEU MUNICIPAL SITUADA A L'AV. DE NAVAR RA, S/N 
  
Vista la proposta del cap de Secció Regidoria d'Esports, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar el conveni de col·laboració entre l'Ajuntament de Lleida i el Club Billar Lleida amb la 
finalitat de fomentar l'esport del billar mitjançant la cessió de la gestió de les instal.lacions 
municipals situades a l'avinguda Navarra s/n (Camp Esports). 

 
 
31.- SOL.LICITAR A L'ADMINISTRACIÓ GENERAL DE L'EST AT LA CESSIÓ GRATUÏTA A 
L'AJUNTAMENT DE LLEIDA D'UNA FINCA, DE TITULARITAT ESTATAL, SITUADA A LA 
RAMBLA DE FERRAN, 13 (ANTIGA AUDIÈNCIA) 
  
Vista la proposta de l'Oficialia Major, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.  Sol·licitar a l'Administració General de l'Estat (Ministeri d'Economia i Hisenda) la cessió 
gratuïta, a favor de l'Ajuntament de Lleida, de l'edifici, de titularitat estatal, situat a la Rambla de 
Ferran, 13 (antiga Audiència Provincial), per tal de destinar-lo a aixoplugar dependències 
administratives municipals. La finca té la descripció registral següent: 
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"URBANA: Solar sito en Lleida, que a causa de las alineaciones viarias del Ayuntamiento resulta 
medir setecientos treinta y cinco metros cuadrados, y sobre el cual se construyó en el año mil 
novecientos cuarenta y nueve la obra nueva de la AUDIENCIA PROVINCIAL DE LLEIDA, ubicada 
en Rambla Ferrán, trece, con los siguientes linderos: acceso y frente principal por Rambla Ferrán, 
trece; lateral derecho a calle Bajada Audiencia; fondo a calle Blanquer; y lateral izquierdo 
medianero con edificio de Rambla Ferrán; once. Las superficies construidas por planta son las 
siguientes; Baja, seiscientos noventa metros cuadrados; primera, seiscientos sesenta y seis 
metros cuadrados; segunda, seiscientos treinta y cuatro metros cuadrados; tercera, cuatrocientos 
ochenta metros cuadrados; cuarta, cuatrocient 
os ochenta metros cuadrados; quinta, trescientos noventa y tres metros cuadrados. En total tres 
mil trescientos  cuarenta y tres metros cuadrados. Actualmente esta totalmente vacío y 
desocupado, sin uso alguno." 
 
Inscripció: Registre de la Propietat núm. 1 de Lleida, volum 2.544, llibre 1.691, foli 108, finca núm. 
94.792, inscripció 1a d'agrupació i obra nova i inscripció 2a de desafectació. 
 
Referència cadastral: 2502701 CG0120B 0001AG 
 
2n. Delegar en l'Il.lm. Sr. Alcalde per a acceptar la cessió gratuïta de la finca un cop 
l'Administració General de l'Estat hagi conclòs l'expedient administratiu. Igualment, facultar-lo per 
a subscriure l'escriptura pública i amb poders tan amplis com en dret sigui necessari per a 
l'execució d'aquest acord.  
 
 
32.- RATIFICACIÓ DECRET D'ALCALDIA D'ACCEPTACIÓ DE LA SUBVENCIÓ DE L'AGÈNCIA 
CATALANA DE L'AIGUA PER ACTUACIONS D'ABASTAMENT EN ALTA PER A L'OBRA 
"MEMÒRIA VALORADA DE CONNEXIÓ DE L'ABASTAMENT EN AL TA DE LLEIDA A LA 
PRESA DE SANTA ANNA" 
  
Vista la proposta de la gerent d'Urbanisme i Territori, per unanimitat s'acorda ratificar el decret 
d’Alcaldia, de data 18 de febrer de 2008, que diu:  
 
“Acceptar la subvenció aprovada segons Edicte de l'Agència Catalana de l'Aigua de data 18 de 
desembre de 2008, publicades en el DOGC núm.5285 de data 24-12-08,  per actuacions 
d'abastament en alta per l'obra  titulada "Memòria Valorada de connexió de l'abastament en alta 
de Lleida a la presa de Santa Anna", per un import de 174.662,19 euros, essent el pressupost de 
l'obra  de 770.267,69 euros + 123.242,83 euros d'IVA". 
 
 
33.- APROVACIÓ PROVISIONAL DEL PLA DE MILLORA URBAN A D'ORDENACIÓ DE 
VOLUMS A LA PARCEL·LA 307B DEL POL. IND. DEL SEGRE 
 
Vista la proposta  tècnica del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data  3 de 
març de 2009.  
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Per unanimitat dels 27 assistents, que representa la majoria absoluta del nombre legal dels 
membres de la corporació, s'acorda: 
 
1r.  APROVAR PROVISIONALMENT el Pla de millora urbana d'ordenació de volums a la parcel·la 
307B del polígon industrial del Segre, promogut per Lacados de Aluminio S.A. amb les precisions 
següents: 
 
1.En el tràmit de la llicència municipal de les obres caldrà determinar de manera precisa les obres 
d'urbanització a realitzar en el front de la parcel·la. 
 
2. Prèviament a la publicació de l'acord d'aprovació definitiva i a l'executivitat del Pla s'han de 
presentar les garanties corresponents al 12 % de les obres d'urbanització. 
 
2n. Traslladar l'expedient a la Comissió d'Urbanisme de Lleida per a la seva aprovació definitiva. 

 
 
34.- APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DE L PLA GENERAL DE LLEIDA 
EN REALCIÓ ALS LÍMITS I L'AUGMENT DE DENSITAT EN L' ÀMBIT DEL SECTOR SUR-20 
  
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data  18 de març de 
2009. 
 
Per unanimitat dels 27 assistents, que representa la majoria absoluta del nombre legal dels 
membres de la corporació, s'acorda: 
 
1r.  APROVAR INICIALMENT la Modificació puntual del Pla general en relació als límits i 
l'augment de densitat en l'àmbit del sector SUR 20, qualificant com a sistema general 
d'equipament comunitari, clau EC, els terrenys grafiats al plànol annex. 
 
2n.  Sotmetre l'expedient a informació pública pel termini d'un mes. 
 
3r. Demanar informes al Departament d'Agricultura, Alimentació i Acció Rural, al Departament de 
Medi Ambient i Habitatge, a la Secretaria d'Habitatge, a l'Agència Catalana de l'Aigua i a la 
Direcció General de Carreteres. 
 
4t.  Publicar l'acord al Butlletí Oficial de la Província, a la premsa local, al web de la Paeria i al 
tauler d'edictes municipal. 
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35.- APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUA L DEL PLA GENERAL DE 
LLEIDA, EN L'ÀMBIT DEL POLÍGON D'ACTUACIÓ URBANÍSTI CA UA 75 
  
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data  16 de març de 
2009. 
 
Per unanimitat dels 27 assistents, que representa la majoria absoluta del nombre legal dels 
membres de la corporació, s'acorda: 
 
1r.  APROVAR PROVISIONALMENT la modificació puntual del Pla General de Lleida en l'àmbit 
del Polígon d'actuació urbanística UA 75. 
 
2n.  Traslladar l'expedient a la Comissió Territorial d'Urbanisme de Lleida per a l'aprovació 
definitiva del conseller de PTOP d'acord amb el que preveu l'art. 77 de la Llei d'urbanisme.  
 
 
36.- APROVACIÓ DEFINITIVA DE L'ESTUDI DE DETALL DE LA UA-7 A L'ENTORN DE 
L'ANTIC CONVENT DE SANTA CLARA DEL CENTRE HISTÒRIC DE LLEIDA 
  
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data  13 de febrer de 
2009. 
 
Amb 26 vots a favor dels grups del PSC, CiU, PP, ERC i del regidor no adscrit i una abstenció del 
grup d'ICV-EUiA, que representa la majoria absoluta del nombre legal dels membres de la 
corporació, s'acorda: 
 
1r.  APROVAR DEFINITIVAMENT l'Estudi de detall de la UA-7, a l'entorn de l'antic convent de 
Santa Clara del Centre Històric de Lleida, promogut per l'Empresa Municipal d'Urbanisme de 
Lleida SL. 
 
2n. Notificar l'acord als interessats. 
 
3r.  Publicar l’acord al Butlletí Oficial de la Província i al web de la Paeria.  
 
 
37.- APROVACIÓ DE L'AVANÇ DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL  DEL PGL EN L'ÀMBIT DEL 
PARC TERRITORIAL ALCALDE PONS - LES BASSES 
 
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data  16 de març de 
2009. 
 
Amb 24 vots a favor dels grups del PSC, CiU, PP i del regidor no adscrit i 3 abstencions dels 
grups d'ERC i ICV-EUiA, que representa la majoria absoluta del nombre legal dels membres de la 
corporació, s'acorda: 
 
1r. PROVAR L'AVANÇ de la Modificació puntual del Pla general en l'àmbit del Parc Territorial 
Alcalde Pons - Les Basses, per a la creació un sector urbanitzable de titularitat pública destinat a 
l'esport, lleure i salut. 
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2n.  Sotmetre l'expedient a informació pública pel termini d'1 mes. 
 
3r. Sol·licitar al Departament de Medi Ambient i Habitatge que emeti el document de referència 
d'acord amb el que preveu l'art. 115 del Reglament de la Llei d'Urbanisme. 
 
4t.  Informar favorablement l'Avanç de la Modificació com a actuació d'interès territorial i traslladar 
l'expedient a la Comissió d'Urbanisme de Catalunya per tal que acordi el reconeixement de 
l'elevat interès territorial de la proposta, de conformitat amb l'article 1.14 del Pla Territorial Parcial 
de Ponent (Terres de Lleida).  
 
5è.  Demanar informe a la Secretaria de Planificació Territorial, de conformitat amb l'article 1.14.4 
del Pla Territorial Parcial de Ponent (Terres de Lleida). 
 
6è. Demanar informe, també, al Departament de Medi Ambient i Habitatge, a l'ACA, a la 
Secretaria de Comerç del Departament d'Innovació, Universitats i Empresa, al Departament 
d'Agricultura, Alimentació i Acció Rural i al Ministeri de Foment, pel que fa a la viabilitat de 
l'actuació. 
 
 
38.- APROVACIÓ DE LA REVISIÓ I ACTUALITZACIÓ DEL PL A BÀSIC DE PROTECCIÓ CIVIL 
DEL MUNICIPI DE LLEIDA 
 
El  Ple de la Corporació Municipal de data 27 de juliol de 1994, acordà  per unanimitat l'aprovació 
del Pla Bàsic d'Emergència Municipal i la creació de la Comissió local de protecció Civil . 
 
L'esmentat Pla es va homologar per la Comissió de Protecció Civil de Catalunya  el  22 de 
desembre de 1994 i revisat amb posterioritat   l'1 de juliol de 1996. 
 
Atès que el Pla de protecció Civil constitueix l'instrument bàsic que estableix el marc estructural i 
funcional que ha de permetre la mobilització i la coordinació dels recursos humans i materials 
necessaris per fer front a una situació de risc o d'emergència. 
 
Atès que la Llei 4/1997 de protecció civil de Catalunya, que regula , a tot el territori de Catalunya, 
les accions destinades a protegir les persones, els béns i el medi ambient davant de les situacions 
de greu risc col·lectiu, catàstrofe i calamitats públiques,  preveu en l'art. 24  l'adaptació i revisió 
dels plans . 
 
Per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Aprovar la revisió i actualització del Pla Bàsic de protecció civil del municipi de Lleida  
 
2n. Aprovar l'actualització dels membres de la Comissió Local de protecció civil . 
 
3r. Trametre'l a la Comissió de Protecció Civil de Catalunya per a la seva homologació i  registre. 
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39.- APROVACIÓ DEL PLA D'EMERGÈNCIA DE GELADES I NE VADES DE LLEIDA 
  
La ciutat de Lleida i el seu terme municipal estan afectats per diferents riscos naturals que poden 
provocar situacions d'emergència com poden ser les nevades. 
 
Seguint el que disposen l'art.  1.1, l'art. 2.1 apartat a. , l'art. 2.2. del Decret 210/1999, de 27 de 
juliol i la necessitat que té la Paeria de Lleida d'establir protocols d'actuació  davant possibles 
emergències donada la seva població  i també per poder garantir  la seguretat a la població  civil 
del municipi s'ha elaborat  el Pla d'emergència de gelades i nevades a Lleida (PEGENELL). 
 
Per unanimitat dels assistents s'acorda: 
 
1r. Aprovar el Pla d'emergència de gelades i nevades a Lleida (PEGENELL) 
 
2n. Trametre'l a la Comissió de Protecció Civil de Catalunya per a la seva homologació i  registre. 
 
 
40.- APROVACIÓ DE L'ADHESIÓ DE LA CIUTAT DE LLEIDA A LA "RED DE CIUDADES POR 
LA BICICLETA" 
  
Vista la proposta de la regidora de Mobiltiat, Via Pública i Seguretat, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.  Aprovar la constitució de l'associació "Red de Ciudades por la Bicicleta" 
 
2n.  Manifestar la voluntat de formar part de dita associació 
 
3r.  Aprovar els estatuts de la mateixa, que consten a l'expedient 
 
4t.  Designar la Regidora de Mobilitat, Via Pública i Seguretat Ciutadana, Sra. Sara Mestres 
Llussà, com a representant d'aquesta corporació a l'associació. 
 
5è. Remetre còpia de l'acord adoptat a la secretaria tècnica de l'associació per a la seva inclusió a 
l'acta fundacional  
 
 
41.- MOCIÓ DEL REGIDOR NO ADSCRIT, SR. ZAPATER, REL ATIVA A LA CONSTRUCCIÓ DE 
CENTRES GERIÀTRICS A LA CIUTAT 
  
Vista la moció presentada pel regidor no adscrit Sr. Zapater, amb 1 vot a favor del Sr. Zapater, 19 
vots en contra dels grups del PSC, PP i ERC i 7 abstencions dels grups de CiU i ICV-EIiA, 
s'acorda rebutjar la següent proposta: 
 
1r. Que el Ple de la Paeria autoritzi la construcció de més geriàtrics a la ciutat de Lleida per a 
poder atendre a les necessitats del col·lectiu de la Gent Gran. 
Proposo que cada barri tingui el seu geriàtric i que el centre de la ciutat en disposi de dos, en 
funció del seu nombre d'habitants.  
 
2n. Que es facilitin els tràmits burocràtico-administratius amb cel·leritat en quant a espais i solars 
on ubicar-los, permisos de construcció, ajuts econòmics, etc. 
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3r. Que les condicions econòmiques per a aquests geriàtrics estiguin a l'abast de les persones 
amb rendes més baixes.  Recordem en aquest sentit que hi ha moltes persones que reben una 
pensió de jubilació que està al voltant dels 600 euros al mes, molt inferior als preus actuals de 
mercat de moltes residències privades, preus que estan als voltants dels 2.000 euros. 
Les persones de rendes econòmiques baixes necessiten ésser ateses, en els darrers anys de la 
seva vida, igual que la resta de pensionistes amb més poder adquisitiu. Les polítiques d'igualtat 
han d'ésser "iguals" per a tothom. Per a la Gent Gran també. 
 
4t. Instar al Govern de la Generalitat a col·laborar per aconseguir aquests objectius i faciliti, al 
mateix temps, les subvencions corresponents a possibles iniciatives privades. 
 
5è. Donar a conèixder aquest acord a les Conselleries de Benestar Social i d'Economia i Finances 
i als Departaments corresponents de la Generalitat de Catalunya. 

 
 
42.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC PER ESTENDRE EL PLA DE TRANSPORT DE 
VIATGERS 2008-2012 A LES ESTACIONS DE BINEFAR I MON SÓ 
  
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PSC, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Promoure les accions que siguin precises per a què el Pla de Transports de Viatgers 2008-
2012, aprovat pel Govern de la Generalitat de Catalunya el passat mes de gener, pugui estendre's 
també fins a les estacions de tren de Binefar i Monsó, a la província d'Osca. 
 
2n. Demanar a totes les institucions catalanes i aragoneses que donin suport a aquesta petició, 
que en definitiva suposarà una millora de la mobilitat de les persones que viuen en aquestes 
zones i la millora de les seves relacions, fent una aposta clara pel transport públic. 
 
3r. Donar trasllat d'aquests acords al Ministerio de Fomento, al Govern de la Generalitat de 
Catalunya, al Govern d'Aragó, a la Diputació de Lleida i a la Diputació d'Osca. 

 
 
43.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ICV-EUIA PER A L'EL ABORACIÓ D'UN PROGRAMA 
MUNICIPAL D'ACOLLIDA I ACOMPANYAMENT DE LES PERSONE S IMMIGRADES 
  
Vista la moció presentada pel Grup Municipal d'ICV-EUiA, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Procedir a l'elaboració d'un Programa Municipal d'Acollida i Acompanyament de les persones 
immigrades (2009-2012), que contempli les mesures i les actuacions de totes les regidories, 
empreses i institucions municipals i amb l'objectiu de possibilitar la incorporació de la població 
nouvinguda a la nostra ciutat. 
 
2n. El Servei d'Informació i Orientació a les persones Immigrades (SIOPI), els Serveis Socials 
d'Atenció Primària i l'Oficina Municipal d'Atenció al Ciutadà (OMAC) conformaran la principal 
xarxa d'atenció, informació i acollida a les persones nouvingudes.  Aquests serveis comptaran 
amb un equip d'agents d'acollida que dependran de la Regidoria de Drets Civils, Cooperació i 
Immigració. 
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44.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU EN RELACIÓ AMB  LA PARTICIPACIÓ 
MUNICIPAL EN ELS TRIBUTS DE L'ESTAT I EL FINANÇAMEN T DELS GOVERNS LOCALS 
  
Vista la moció presentada pel Grup Municipal de CiU, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Exigir al Govern de l'Estat que durant l'exercici 2009 es mantingui com a mínim una quota 
igual a la corresponent a l'exercici 2008 en concepte de participació municipal en els tributs de 
l'Estat. 
 
2n. Sol·licitar al Govern de l'Estat i a la Generalitat de Catalunya una reforma integral del sistema 
de finançament dels governs locals (un cop resolt el finançament de Catalunya) que contempli el 
nivell real de prestació de serveis públics i garanteixi el compliment del principi de suficiència 
financera. 
 
3r. Comunicar aquests acords al Govern de l'Estat espanyol, als grups parlamentaris del Congrés 
dels Diputats i del Senat, així com als Diptuats del Parlament de Catalunya, al Departament de 
Governació i Administracions Públiques, a l'Associació Catalana de Municipis i Comarques i a la 
Federació Catalana de Municipis. 

 
 
 
45.- MOCIÓ DE TOTS ELS GRUPS MUNICIPALS I DEL REGID OR NO ADSCRIT D'ADHESIÓ 
DE LA CIUTAT DE LLEIDA A LA CAMPANYA DE SENSIBILITZ ACIÓ "HORA DEL PLANETA" 
  
Vista la moció presentada conjuntament per tots els grups municipals i el regidor no adscrit, per 
unanimitat s'acorda: 
 
1r. Adherir la ciutat de Lleida a la campanya de sensibilització "Hora del Planeta". 
 
2n. Apagar les llums de l'edifici municipal de la Paeria el dia 28 de març així com altres edificis 
simbòlics de la ciutat com la Seu Vella. 
 
3r. Demanar a la ciutadania de Lleida que participi activament en l'esmentada campanya apagant 
els llums de llurs domicilis i que sigui activa en la lluita contra el canvi climàtic. 
 
 
INTERVENCIONS 
 
Abans de començar a tractar els punts de l’Ordre del dia el Sr. alcalde saluda el públic 
assistent a la sessió, molt especialment els membres de la família de qui va ser regidor de la 
corporació Sr. Xavier Aluja. Inicia la sessió amb un record especial de la Junta de Portaveus, 
i del conjunt de regidors i regidores, a la memòria de qui va ser amic i company en les 
tasques municipals, avui que fa un any que ens va deixar. Vol que consti, de manera 
expressa, en l’acta del Ple el record que tots els membres de l’Ajuntament tenim cap a una 
persona que va dur a terme una de les responsabilitats municipals més importants: dedicar-
se a la igualtat, a la solidaritat i a treballar per a la integració de les persones. El Ple recorda 
avui (i vol recordar durant molts anys) la figura de Xavier Aluja i vol trametre la solidaritat 
d’aquest òrgan a la seva família. Igualment informa que la Junta de Portaveus va acordar 
demanar als organitzadors de la Fira de la Solidaritat que es dediqui un espai –que tingui la 
denominació de Xavier Aluja- perquè sigui un fòrum o un taller d’activitats que recordi la seva 
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aportació al món de la solidaritat a Lleida.  
 
La Sra. Montse Bergés vol agrair a tota la corporació la solidaritat que van fer palesa ara fa 
un any, i que ara es torna a reiterar, vers la figura de Xavier Aluja. Agraeix també la proposta 
de dedicar-li un espai a la Fira de la Solidaritat, que és una manera de mantenir viva la seva 
figura i el seu record.  
 
Abans de continuar la sessió es dóna compte de les qüestions següents: 
 

1. Es dóna compte de la comunicació del Grup municipal del PP per la qual es designa 
com a portaveu a S. Sa. Maria José Horcajada, que exercirà aquesta funció amb 
caràcter immediat.  

2. En el Ple proper es proposarà, per la Secretaria General,  l’acord oportú en relació 
amb la composició de les comissions informatives i les representacions d’altres 
òrgans municipals, seguint els criteris acordats per la Junta de Portaveus.  

3. S’informa també de la incorporació d’una nova moció de tots els grups municipals 
relativa a la campanya “L’hora del planeta”. S’aprova formalment i per unanimitat la 
urgència del tractament d’aquest punt.  

4. En darrer lloc s’informa sobre la presentació dels Premis “Ciutat de Lleida”.  
 
 
Punts números 11 a 22. Debat conjunt dels expedient s relatius a donar compte de les 
liquidacions dels pressupostos de l’Ajuntament i de ls OA municipals i 4 expedients de 
modificacions de crèdit 
 
El Sr. Zapater  diu que l’anàlisi de les xifres que reflecteixen les liquidacions del pressupost 
municipal i dels OA, a grans trets, dóna un resultat favorable. El romanent positiu de 
tresoreria és de més 7,6 milions d’euros. El superàvit total és una mostra de la voluntat 
municipal de fer bé les  coses i que s’ha intentat millorar la gestió dels ingressos i la reducció 
de l’endeutament. Un estudi més detallat de les partides pot permetre fer alguns comentaris i 
crítiques positives, que permetin aplicar millores en l’exercici de l’any 2009. Els tres grans 
temes sobre els quals centrarà la seva intervenció seran: el pagament de l’Ajuntament als 
proveïdors, l’endeutament crònic i la reducció de la despesa. La Paeria té un problema 
històric en relació amb el pagament de les despeses als proveïdors. Les empreses amb les 
quals contractem saben que  cobraran segur, però també són conscients que ho faran tard. 
Això propicia que algunes factures incrementin el seu valor amb els previsibles interessos pel 
retard en el cobrament o que hi hagi empresaris que no puguin o no vulguin treballar per a 
l’Ajuntament. Només les grans empreses poden fer el sacrifici econòmic que comporten 
aquests endarreriments. La crisi econòmica requereix encara més que s’agilitin els 
pagaments. Proposa que la Paeria faci els esforços necessaris per ser capdavantera en la 
reducció del termini de pagament de les factures fins a arribar a assolir que el termini màxim 
sigui de tres mesos inicialment i de dos mesos al final del procés. El segon punt històric de 
preocupació és l’endeutament; tenim una pèssima herència del passat. No creu admissible 
que arrosseguem un deute tan important i que haguem de pagar una quantitat molt important 
d’interessos (explica les dades). Creu que la reducció de l’endeutament del darrer any és 
clarament  insuficient (comenta les dades sobre l’evolució dels darrers anys). La línia de 
l’evolució del deute és gairebé horitzontal. Demana que es facin els esforços adients per 
reduir el deute actual en 3 milions d’euros anuals. El tercer tema que vol destacar és el de la 
reducció de despeses, que qualifica de possible i necessària. Cal fer una política de 
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contenció de la despesa del 10% en gairebé tots els capítols (explica alguns exemples de 
protocol, representació, publicacions, etc.). Cal reduir aquestes despeses i donar exemple en 
aquest moment. Està d’acord amb la compra d’edificis per posar els serveis municipals i no 
ho està amb la compra de terrenys que hipoteca els fons pels pagaments de deutes. Seguirà 
amb gran atenció el desenvolupament dels pressupostos de l’any 2009. Vol donar un vot de 
confiança al Govern i per això votarà afirmativament les modificacions.  
 
La Sra. Rivadulla vol que consti expressament a l’acta de la sessió el seu record personal i 
afectuós homenatge a  Xavier Aluja, a qui qualifica de gran company i del qual valora la tasca 
que va desenvolupar a l’Ajuntament. Sobre els punts de debat comença la intervenció dient 
que no pot compartir l’optimisme del Govern sobre el resultat pressupostari de l’any 2008. No 
entén que es pugui estar content de la gestió dels recursos, quan s’ha acumulat un important 
conjunt de deutes, reconeguts en el Ple anterior. Qualifica d’insòlit que el mes passat es 
presentés un reconeixement de crèdits de 5,6 milions d’euros (factures no pagades i 
obligacions no complides) i que aquest mes es digui que hi ha un romanent de tresoreria de 
7,6 milions d’euros. Diu que no és exactament cert que la destinació d’aquest romanent sigui 
majoritàriament el conjunt de partides destinades a despeses socials, tal com ha dit el 
Govern. Explica quines són les partides socials incrementades i explica que aquests 
augments estan destinats a pagar deutes i no a reforçar polítiques socials. Durant l’any 2008 
hem estat deutors. No s’explica la manca de control de la realitat econòmica per part del 
Govern; no és comprensible que siguem deutors i no s’hagin adonat de quin era el 
comportament dels ingressos durant l’any. Explica quines han estat les partides d’ingressos 
que han superat les previsions inicials. Creu que la ciutadania no pot valorar aquesta situació 
com a exemple d’una bona gestió. Es pregunta què passarà quan realment els ingressos 
disminueixin si no es pot contenir l’increment dels crèdits reconeguts. L’Alcaldia ha dit que el 
romanent és fruit de la prudència en l’exercici del govern i l’eficiència mostrada pels quatre 
gerents. La prudència ha estat tan excessiva que no es pot valorar com una bona gestió: un 
bon gestor és aquell que afina al màxim les previsions amb la realitat. S’abstindrà de votar els 
expedients de modificació de crèdits. Els  2,5 milions d’euros que es destinen a inversions 
s’haurien de destinar a eixugar deutes dels organismes autònoms (explica diversos 
exemples). Creu que no cal destinar més fons a inversions en un any com aquest en què es 
fa una inversió important a la ciutat des del pressupost ordinari i des dels plans d’inversions. 
Cal complementar les partides dels serveis i dels instituts que siguin deficitàries i fer net d’una 
vegada; d’aquesta manera sí que podríem adscriure partides a polítiques socials. Clou la 
seva intervenció dient, en to cordial, que el gerent de l’Àrea Econòmica es mereix una 
medalla al mèrit creatiu.  
 
El Sr. alcalde  diu que quan el Govern es refereix a reforçar les polítiques socials ho fa 
compatible amb el fet de pagar deutes. Si no paguem els deutes pendents, les polítiques 
socials d’aquest any partirien amb unes deficiències econòmiques més importants. És 
coherent defensar que es fan polítiques socials quan es rebaixa el deute pendent de les 
partides que fan possible fer realitat aquestes polítiques.  
 
La Sra. Bergés  coincideix en algunes de les reflexions fetes per la Sra. Rivadulla. El Grup 
d’ERC es va abstenir en la votació del pressupost de l’any 2008 i van manifestar que la 
liquidació del pressupost seria tant o més important que l’aprovació inicial d’aquest document 
econòmic: ens donaria l’indicador de com s’havien fet les coses. Les grans xifres són 
positives. Però, la ciutadania demana un estudi més detallat per valorar l’estat real. Que els 
indicadors macroeconòmics siguin bons no vol dir que no hi hagi actuacions que es puguin 
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millorar molt. No estan satisfets que el romanent hagi estat tan important; no és aquest 
l’objectiu del pressupost. No creu coherent que en el Ple passat s’hagués dit que el 
reconeixement de crèdits era tan important perquè els ingressos havien disminuït molt (ho 
explica) i aquest mes es digui que els mateixos ingressos han crescut més del que 
s’esperava. El mes passat havien de disposar de les dades reals dels ingressos, i si no les 
tenien és un fet realment preocupant i pot donar a entendre que l’actual estructura gerencial 
no fa la feina tal com l’ha de fer. No és coherent (ni explicable) que tinguem factures 
pendents des de fa un any i ara s’expliqui un romanent de tresoreria de 7,6 milions d’euros. 
No hi ha hagut coordinació entre la liquidació i el reconeixement de crèdits. Creu que el 
superàvit és una mica enganyós. Part del superàvit prové d’inversions no fetes (les explica) 
especialment les incloses al Fons estatal. Considera bo que part d’aquests fons per a 
inversions, que s’han estalviat, es destinin a fer obres com les del Museu Morera. La resta del 
romanent creu que cal dedicar-la a eixugar els deutes que arrosseguen diverses partides i 
organismes autònoms. Quan el deute sigui assumible amb el pressupost del 2009 s’haurien 
de destinar els romanents a ampliar les polítiques socials (explica alguns exemples). Creu 
que no podem estar orgullosos de tenir un romanent tan important en un moment de crisi i 
amb un reconeixement de crèdits d’un volum considerable. No els satisfà la gestió. Cal 
intentar que quadrin més les previsions. Pel que fa als expedients de modificacions de crèdits 
s’abstindran de votar. La incorporació que es fa a inversions, el seu grup la faria d’una altra 
manera; igualment pel que fa referència als organismes autònoms. L’IME requereix una 
aportació més important per eixugar els deutes pendents i facilitar les activitats de les 
famílies.  
 
El Sr. alcalde  diu que l’expedient de reconeixement de crèdits es va avançar únicament i 
exclusivament per poder fer més aviat el pagament als proveïdors. Hauria estat millor per al 
Govern portar els dos expedients de manera conjunta; la comunicació i l’explicació haurien 
esta molt més fàcils.  
 
La Sra. Horcajada  diu que l’expedient de liquidació, a primera vista, agradaria tothom: té un 
gran romanent de tresoreria i es redueix el deute. Creu, però, que la realitat no és aquesta. 
Qualifica de sorpresa l’import del romanent de tresoreria de l’Ajuntament en relació amb 
l’import del reconeixement de crèdits aprovat el Ple passat. Fa un mes l’equip de govern va 
justificar el reconeixement i les factures pendents argumentant la disminució dels ingressos 
lligats al món de la construcció. Als pressupostos de l’any 2008 ja es va preveure la davallada 
d’aquests ingressos; aquest fet no podia justificar les factures pendents. Ara es veu que 
també es van equivocar en les previsions dels ingressos (compara diverses previsions amb 
els resultats de la liquidació del pressupost). També es van equivocar en l’estimació dels 
ingressos per multes de circulació; suposa que no és políticament correcte preveure una gran 
partida per aquest concepte, perquè no es digui que hi ha afany recaptador. Les aportacions 
de l’Estat sí que estan en crisi i el FNC cada any disminueix; això també passa amb les 
transferències de l’Estat en matèria d’inversions. També s’ha gastat més del previst i 
n’esmenta exemples, com les partides d’assessors de l’equip de govern o les d’altres 
despeses de funcionament de l’equip de govern (partida en la que diu que hi cap tot). No 
s’han executat part de les inversions en política d’habitatge, de les destinades al  Centre 
Històric  o les previstes en edificis municipals, de les previstes en el cicle de l’aigua o de 
carrers i places (n’explica les xifres). A començament d’any es va dir que les inversions 
suposaven 24 milions d’euros i únicament s’ha compromès inversions per 10,5 milions 
d’euros. Hi ha superàvit en la liquidació per coses que s’han deixat de fer; això no és un bon 
model de gestió. Qualifica d’enganyosa la liquidació dels pressupostos dels organismes 
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autònoms. Relaciona tots els imports dels romanents positius de tresoreria i diu que cal 
recordar que fa un més es va fer el reconeixement de crèdits, dels quals també relaciona els 
imports. Si dels romanents restem els reconeixements de crèdits el resultat de la liquidació és 
negatiu en l’IMAE, l’IME, Turisme de Lleida i IMAC ( facilita el resultat de les operacions). Pel 
que fa a la modificació de crèdits diu que la quantitat per la qual es modifiquen els crèdits és 
insuficient per cobrir el reconeixement en el cas dels organismes autònoms. Es reflecteix la 
insuficiència dels recursos propis d’aquests instituts, que aquest any tornaran a arrossegar 
els deutes pendents (explica com a exemple el cas de l’IMAC). Creu que és un desgavell que 
el Govern es presenti com a heroi, amb un superàvit de 7,7 milions d’euros, en un moment de 
crisi. Realment no és així i alguns dels instituts tenen els pressupostos hipotecats. Es 
perjudica les empreses que no han pogut cobrar i els projectes que no s’han pogut executar 
o els ajuts que s’han disminuït. S’abstindran de votar la modificació de crèdits.  
 
El Sr. alcalde diu que fins ara ha sentit en la sessió tres intervencions polítiques; la 
intervenció del Grup del PP no ha estat tal. Diu a la Sra. Horcajada que si creu allò que ha dit 
vagi al jutjat a presentar una denúncia. Ha dit que hi ha partides on hi cap tot, que s’han fet 
increments velats o que les liquidacions eren enganyoses. Respon de la professionalitat del 
personal d’Intervenció d’habilitació estatal i dels funcionaris d’Economia de la corporació. 
Saben fer la seva feina i no se’ls pot ofendre. Creu que no es poden dir impunement frases 
com les abans esmentades.  
 
El Sr. Guallar  comença la seva intervenció amb un reconeixement, en nom del seu grup, a la 
figura de Xavier Aluja. Diu, en primer lloc, que creu en l’absoluta legalitat  dels comptes 
presentats. Tot i això, la funció dels grups és fer política i la tasca que té encomanada el seu 
grup és  vetllar perquè el resultat dels comptes siguin positius per a la ciutat. És el primer any 
en què es liquida el pressupost de manera separada del reconeixement de crèdits. Recorda 
les xifres del reconeixement per un import total de 5,6 milions d’euros. Quan es va demanar 
explicacions, en la Comissió Informativa, sobre el motiu de l’elevat import del reconeixement 
es va argumentar que els ingressos no s’havien comportat, que no es podia preveure la 
disminució d’ingressos que es va produir l’any passat. També es va argumentar que la 
reducció de la despesa no es podia fer de cop.  L’Alcaldia ha explicat que es va avançar el 
reconeixement de crèdits per poder pagar més aviat els proveïdors. Hauria estat molt millor 
no haver arribat a un reconeixement tan important: que s’hagués fet un bon control durant tot 
l’any en el moment de generar la despesa. A la vista de l’increment dels ingressos que 
reflecteix ara la liquidació, sembla evident que el motiu al·legat per justificar el reconeixement 
no era el que el Govern va dir, que era una excusa per dissimular que són mal pagadors. Les 
causes del reconeixement són unes altres. Els ingressos s’han comportat bé i destaca els 
grans increments que s’han produït també en multes, sancions urbanístiques, etc. No s’han 
fomentat les sancions, òbviament, però s’ha pogut comprovar que hi ha suficiència 
recaptadora, la recaptació ha funcionat molt bé. El que no ha funcionat és el control de la 
despesa. Els ingressos que no han funcionat bé són aquells que necessiten una bona 
capacitat de gestió del Govern: concessió de Gardeny, venda de solars, aportacions de la 
concessionària d’aigües o els ingressos provinents del FEDER. Per a aquests conceptes 
s’havien previst 23,5 milions d’euros i se n‘han ingressat només 6,7 milions. En matèria de 
despeses d’inversió l’equip de govern no ha donat les explicacions oportunes. Era important 
parlar-ne, ja que en el Ple de l’estat de la ciutat, dins del Pla de mesures contra la crisi que va 
plantejar el Grup de CiU, es demanava executar el pressupost d’inversions de la manera més 
eficient possible. Van argumentar que la inversió pública era una bona manera de crear 
ocupació i això va ser corroborat per l’Alcaldia. Han passat 8 mesos i només s’ha executat un 
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33% del pressupost previst per a inversions. El Grup de CiU no està gens satisfet amb aquest 
percentatge. S’han quedat 40 milions d’euros d’inversió per executar (explica el grau 
d’execució d’inversions per conceptes). Està d’acord a dir que el cicle d’inversions no té 
perquè ser anual, que pot durar més temps; que la inversió es pot incorporar a l’any següent, 
però es tractava d’agilitar al màxim les inversions per combatre l’atur durant l’any 2008. No es 
bo ajornar les inversions en un any de recessió econòmica. Creu que s’ha punxat en el 
compromís adoptat en matèria d’inversions. En relació amb el romanent de tresoreria diu que 
aquest superàvit tan important no és una bona dada per a una administració pública. Aquesta 
dada vol dir que hi ha inversions que no s’han dut a terme, que hi ha polítiques que no s’han 
pogut implementar. No es pot explicar als proveïdors que la nostra salut financera és bona 
quan han trigat més d’un any a cobrar. Creu que no s’ha gestionat bé el pressupost, hi ha 
hagut un descontrol dels ingressos i de les despeses. Aquest superàvit ve propiciat, en bona 
part, per una operació de préstec que es va fer a final d’any. Sense aquesta operació 
financera (possible i prevista, cal dir-ho), el romanent hauria estat d’1,6 milions d’euros. 
Sobre l’endeutament diu que la xifra de 118,6 milions d’euros no acaba de ser tota la veritat 
sobre aquest concepte; hi ha un altre endeutament important que no es computa en aquest 
concepte (gespa de camps de futbol, concessions o EMU). Sumat tot estaríem al 116% 
d’endeutament. Cal treure quelcom positiu d’aquest debat i fer que aquest any s’executin al 
màxim totes les inversions: 115 milions d’euros per invertir en un any. Demana que a final 
d’any s’arribi al 70% d’execució de la inversió. Lleida ho necessita i encara hi som a temps.  
 
El Sr. alcalde  diu que la intervenció del Sr. Guallar ha estat raonablement coherent fins al 
final. No es pot barrejar un crèdit de tresoreria amb el resultat dels comptes. Són dos 
conceptes i variables completament diferents (ho explica). En relació amb les inversions diu 
que es remet a la quantitat d’obres públiques que s’estan fent en aquest moment; la ciutat 
està aixecada amb obres públiques. No totes les inversions es fan amb càrrec al pressupost 
municipal: creiem amb la concertació públic-privat i amb la relació amb altres administracions. 
Avui, a Lleida, s’estan fent 250 milions d’euros en obra pública, liderada per l’Ajuntament, 
però no pagada per l’Ajuntament. Explica el finançament de les inversions i diu que som prou 
prudents per no executar una inversió si no s’ha produït l’ingrés associat que la finança. Hi ha 
prudència i rigor en la gestió.  
 
La Sra. Mínguez  destaca que la liquidació del pressupost té una important component 
tècnica, que és complexa. S’han argumentat, pels grups, algunes qüestions que són errors 
que qualifica d’importants. Explica que els ingressos que estan previstos per finançar 
inversions es destinen a aquest objectiu i tenen un ritme diferent als ingressos ordinaris. 
L’import del romanent de 7,6 milions d’euros fa referència al romanent lliure, descomptades 
les inversions. Explica que aquestes inversions s’incorporen al romanent de tresoreria 
afectat. És difícil entendre aquests conceptes pel seu caràcter tan tècnic. Potser la gent no 
entendrà fàcilment el motiu pel qual es va aprovar fa un mes un reconeixement de crèdits per 
un import de  5,6  milions d’euros i ara es liquida amb un romanent de 7,6 milions d’euros. 
L’explicació és que les despeses estan organitzades en partides diferenciades; el 
reconeixement de crèdit reflecteix un excés de despesa sobre un pressupost determinat: 
només es fixa en les despeses (ho explica amb un exemple fent un símil amb una coberteria 
que té unitats diferenciades). Hi ha partides pressupostàries que s’exhaureixen i altres que 
no s’executen totalment. Gairebé 1 milió d’euros del romanent prové de partides de despesa 
no executades totalment. Els ingressos van per una altra banda. Fa pocs mesos no podíem 
saber quin era el seu import. Totes les administracions liquiden el  pressupost durant el mes 
de març, la qual cosa evidencia que cal disposar d’aquest termini per poder saber quins són 
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els números reals. En el romanent de tresoreria hi ha les despeses i els ingressos. El Govern 
va fer una previsió d’ingressos per a l’any 2008, amb previsió de les abaixades de l’ICIO i de 
la plusvàlua. Al Ple passat es va dir que no s’havien pogut abaixar les despeses en funció de 
 l’abaixada prevista dels ingressos; no s’havia pogut ajustar aquest diferencial. Els ingressos, 
afortunadament, s’han comportat. Hem tingut una visió prudent, responsable i conservadora 
de la previsió dels ingressos. Si hagués estat al contrari el problema hauria estat un altre. Els 
ingressos d’ICIO i plusvàlua s’han abaixat en relació amb la liquidació del pressupost de l’any 
2006 (ho explica). Segurament l’any proper el comportament dels ingressos serà també 
menor. Diu que no hi ha cap relació entre l’import de les multes i les qüestions financeres o 
recaptatòries, felicita la Guàrdia Urbana i  les persones que gestionen multes i recaptació pel 
seu treball ben fet. En matèria d’inversions creu que no es pot acusar el Govern de manca 
d’activitat: només cal sortir al carrer. A la Comissió Informativa es va explicar el procés 
pressupostari de les obres. Dels 61,5 milions d’euros del pressupost d’inversions municipal el 
70% està adjudicat; es remet a l’estat d’execució de despeses que consta en la liquidació. 
Diu que és un greu error el que fa el Sr. Guallar quan vol descomptar un crèdit de tresoreria 
del romanent lliure (insisteix en el terme lliure) de tresoreria. Aquest concepte ha estat 
explicat reiteradament pels Serveis d’Economia. Quan es posen en relació els romanents 
lliures de tresoreria amb els reconeixements de crèdits del conjunt de l’Ajuntament (amb els 
OA) el superàvit supera en escreix l’import reconegut. No hi ha cap liquidació enganyosa com 
ha dit la Sra. Horcajada. La comptabilitat és complexa; podem discutir sobre l’aplicació dels 
romanents, però no es poden qüestionar els números que reflecteix la comptabilitat. Els 
grans números són bons i així ha estat reconegut per diversos grups (repeteix les grans xifres 
de la liquidació). Destaca la rebaixa de l’endeutament municipal que està al 87,4% dels 
ingressos. Ens podrem endeutar més quan sigui necessari. Explica també les aplicacions 
incloses en els expedients de modificació de crèdits. Diu a la Sra. Bergés que hi ha el 
compromís que en la propera modificació pressupostària tindrà preferència complementar les 
dotacions de l’IME. Manifesta que la bona salut financera de l’Ajuntament és demostrable.  
 
El Sr. Zapater  insisteix en els tres punts que van centrar la seva primera intervenció: agilitar 
els terminis de pagament, reduir el deute i reduir despeses. Creu, en contra de l’opinió de la 
Sra. Mínguez, que la reducció del deute ha de ser el cavall de batalla d’aquesta corporació en 
matèria econòmica, sense deixar de fer inversions. La reducció del deute en els darrers anys 
és inferior a la dels anys precedents.  
 
La Sra. Rivadulla  considera que, de manera implícita, s’està intentant reduir l’abast del debat 
de les qüestions econòmiques, atès que estan interrelacionades i el debat plenari no es pot 
limitar. L’economia no és una ciència exacta, es poden presentar les mateixes xifres de 
formes molt diferents. Explicar allò que ha passat pot donar lloc a interpretacions diferents, 
sense que això qüestioni la legalitat dels números comptables. Avui hi ha una moció del Grup 
de CiU en la qual es demana que ens pronunciem sobre el finançament local. Creu que és 
evident que als ajuntaments ens manquen recursos i cal que es compleixi la fita d’arribar al 
25% de la despesa pública. En un moment com aquest no hi caben cofoismes. Hem fet un 
esforç continuat per reduir els crèdits reconeguts fins a l’any 2008 en què s’ha trencat 
aquesta línia d’actuació. Això ens provoca un toc d’alerta. L’equip de govern ha presentat un 
Pla d’austeritat per ajustar polítiques en un moment en què els recursos són escassos. Cal 
prioritzar durant aquests anys les polítiques socials. Discrepa amb el Sr. alcalde sobre quines 
són les quantitats destinades a aquests tipus de polítiques. Cal que els organismes autònoms 
no arrosseguin deute per respondre als reptes que ara tenen. La major part del romanent no 
va destinat a polítiques socials (explica quines partides hi van destinades directament). 
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Demana que en la sessió monogràfica per debatre el Pla d’austeritat es fixi com a pioritat la 
despesa que vagi a contrarestar els efectes que la crisi tindrà sobre els sectors més 
vulnerables de la societat. L’austeritat no ha d’afectar els conceptes més socials.  
 
El Sr. alcalde diu que el Pla d’austeritat ja s’està aplicant. En la Comissió d’Economia es 
debatrà i es presentaran les propostes dels grups de l’oposició. El Pla es pot enriquir, millorar 
i canviar, però ja s’està aplicant.  
 
La Sra. Bergés  diu que no han criticat l’avançament en el debat i aprovació del 
reconeixement de crèdits. Els proveïdors havien de cobrar al més aviat possible. No estan 
d’acord en la contradicció que suposa l’explicació que es va fer dels motius del 
reconeixement (davallada dels ingressos lligats a la construcció) i la que ara es dóna per 
justificar el romanent de tresoreria (l’augment real d’aquests ingressos). No creu raonable 
que al mes de febrer no es tinguessin les dades globals sobre l’increment dels ingressos. 
Seguint l’exemple donat per la Sra. Mínguez, diu que hi ha hagut una manca de previsió i que 
no s’ha tingut en compte quines eren les previsions per dotar  convenientment les partides. 
L’empresari que no ha cobrat no ha de pagar la manca de previsió o l’excés de despesa. Cal 
tenir lògica i sentit comú; els tècnics ja faran els números corresponents. Demana que es 
compleixi amb el pagament dels proveïdors, ja que per a les petites empreses suposa un 
greu perill. La salut financera de l’Ajuntament podria ser la mateixa amb un reconeixement de 
crèdit i un romanent més baixos. Responent al Sr. Zapater diu que el deute no podrà ser mai 
zero, ja que amb l’actual finançament local no podríem fer res. Hem de respectar els límits 
legals, però l’Ajuntament s’ha d’endeutar, si cal. Diu a la Sra. Mínguez que quan en la 
intervenció anterior parlava de  l’estalvi en inversions no es referia a les obres que 
s’incorporen al nou pressupost amb finançament afectat, sinó a les que no s’han fet o les que 
es faran amb el Pla estatal d’inversió local.  
 
El Sr. alcalde  diu que quan es tanca l’any cal tenir constància certa que hi ha crèdit per 
poder ampliar les partides. Cal aplicar el principi de “ingrés cert i despesa probable”. Hem de 
ser prudents i no es pot suplementar una partida sense tenir segur l’ingrés que la dota; en 
anys de crisi s’ha de ser especialment rigorós i no es poden assumir riscos. La liquidació ens 
permet ara assumir deute.  
 
La Sra. Horcajada  diu que els ha sorprès la resposta airada a la seva intervenció anterior. 
Ha dit que en la partida d’altres despeses de funcionament hi cap de tot, en el sentit que es 
tracta d’una partida comptable en que es poden incloure conceptes molt diferents. No dubta 
de la legalitat de la liquidació ni de la feina dels funcionaris de la casa; en feia una lectura 
política del resultat. Ha dit que la liquidació era enganyosa perquè es presenta un romanent 
positiu dels instituts sense relacionar-ho amb el reconeixement de crèdits. Quan es dóna 
aquesta relació és quan el saldo és negatiu i es veu el dèficit dels organismes autònoms; és 
una lectura política. La Sra. Mínguez ha reconegut que no ha sabut ajustar la despesa als 
ingressos; tampoc n’ha previst el comportament . Celebra que l’Ajuntament hagi ingressat 
més. No s’ha tingut en consideració alguna de les propostes del Grup del PP com la de fer un 
seguiment mensual d’ingressos i despeses per fer els ajustos escaients. Sorprèn que, no fa 
tres mesos, es van presentar unes dades d’ingressos que no coincideixen en res amb les 
que ara s’expliquen. Ningú ha dit que no es facin obres; el que no s’ha fet és allò compromès 
en el pressupost per a l’any 2008. Quan es pressuposta una inversió s’han de preveure totes 
les fases. És cert que s’estan fent moltes obres, però també és cert que al Govern l’ha salvat 
en part el Pla Zapatero, ja que moltes de les obres finançades amb aquest Pla no estaven 
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previstes al pressupost del 2008.   
 
El Sr. alcalde  celebra i agraeix les matisacions i aclariments que ha fet la Sra. Horcajada en 
la primera part de la seva intervenció.  
 
El Sr. Guallar  diu que els membres del Grup de CiU passegen per la ciutat i constaten les 
deficiències de manteniment i les qüestions que no estan ben resoltes; igualment 
acompanyen el Govern en les inauguracions o en els començaments de les obres. Els 
agrada el que ha dit l’Alcaldia sobre la gran quantitat d’obres públiques que s’estan fent; no 
és aquest el punt del debat de l’ordre del dia. Avui s’avalua si les previsions d’obra pública de 
l’equip de govern per a l’any 2008 han estat o no executades (i en quin percentatge de 
construcció es troben). El mes de juny es va adoptar un compromís de celeritat;  el Grup de 
CiU no està content dels resultats. Del pressupost de l’any 2007 es va executar un 57% de 
les inversions; ara s’arriba al 33% de l’any 2008. Aquesta dada no els satisfà, especialment 
en el moment actual. Demana explicacions, no que el Govern faci d’oposició de l’oposició. 
Aquest Ajuntament va tenir què adoptar un pla de sanejament, obligat per la Generalitat. Els 
ingressos previstos en el  pressupost per l’ICIO o la plusvàlua s’han superat i el Ple passat es 
va dir el contrari. Vol que no es barregin en aquest debat  obres com les del pont de Príncep 
de Viana, que fa l’EMU.  Qüestiona l’exemple que ha fet servir la Sra. Mínguez sobre 
l’execució de les despeses. Proposa que es facin modificacions de crèdits que siguin 
necessàries. Cal fer el que calgui perquè els proveïdors puguin cobrar de manera correcta, 
modificant el pressupost quan calgui.  
 
La Sra. Mínguez  recorda que el que avui es vota és la modificació del pressupost, per 
aplicació del superàvit que té la liquidació del pressupost de l’any 2008. Diu a la Sra. 
Rivadulla que l’economia no és una ciència exacta, però la comptabilitat sí; no tenen res a 
veure en aquest vessant. Insisteix en el fet que més d’un milió d’euros es destinen a 
polítiques socials, ja que també s’hi incorpora els romanents de l’IME i de l’IMO. No hi ha 
contradicció entre les manifestacions del Ple passat i les d’avui; tothom ho ha entès excepte 
els grups de l’oposició. El mes passat es comparaven les despeses pressupostades sobre 
uns ingressos previstos en el pressupost (amb una previsió d’ingressos a la baixa). Les 
despeses van per un costat i els ingressos per un altre. En la liquidació conflueixen els 
ingressos reals amb les despeses i és quan surt el romanent de tresoreria. Diu a la Sra. 
Bergés que l’Ajuntament té unes competències pròpies i altres impròpies que també exerceix 
i que no deixarà de prestar.  La major part del reconeixement de crèdit correspon als grans 
consums i als grans contractes, no a les petites empreses (ho explica). Valora que ha estat 
molt positiu el Pla Zapatero i diu que aquestes i altres inversions ens ajuden a activar la ciutat 
i l’ocupació (que és el gran objectiu del Pla). Diu a la Sra. Horcajada que disposa de totes les 
dades sobre quins programes es paguen amb càrrec a les partides d’altres despeses de 
funcionament; no és cap calaix de sastre. La liquidació no és en cap cas enganyosa; el 
romanent és de 7,6 milions d’euros i el reconeixement de 5,6 milions d’euros.  Reitera que la 
comptabilitat té conceptes difícils, però cal analitzar la realitat. Retreu al Grup de CiU que 
vagin a les inauguracions d’obres encara que hagin votat en contra del projecte o se n’hagin 
abstingut. Diu que les inversions porten el seu ritme, que no és lineal com les altres 
despeses. Les modificacions de crèdits s’han de fer contra uns majors ingressos certs, que 
no es coneixen fins que es fa la liquidació. Per això només es fan modificacions a final d’any i 
en casos en què l’estalvi o l’ingrés sigui cert. El debat es pot fer amb llibertat, però els 
números són els que són. Creu que cal estar satisfets de la situació financera de l’Ajuntament 
i considera que la modificació de crèdits és  molt positiva, fruit d’un superàvit de l’Ajuntament i 
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dels organismes autònoms.  
 
El Sr. alcalde  clou el debat dient que l’any 2008 ha estat molt difícil; l’any 2009 encara ho 
serà més. Amb l’anterior equip de govern es va fer un Pla de rigor pressupostari i es van 
millorar les finances municipals. Es va fer ben fet, però eren uns moments en què l’economia 
ens ajudava. Els sanejaments es fan quan l’economia funciona. Cada període té un repte. 
Actualment cal gestionar l’economia en un període de recessió. Cal aplicar prudència en el 
govern i rigor i conservadorisme en la gestió.  Això explica que no s’hagin fet modificacions 
pressupostàries fins que no s’han tingut clars els ingressos. En períodes de crisi no ens 
podem permetre cap tipus d’alegria. La prudència en el govern ha de portar a prioritzar dos 
coses: la política social i la inversió (destaca el Pla Zapatero i el Pla de barris de la 
Generalitat). Hem pogut presentar bons projectes al Pla de l’Estat perquè teníem un bon 
banc de projectes (en relaciona els més importants). Aquestes obres generen molta més mà 
d’obra que els asfaltats o els projectes d’urbanització. Per això en l’expedient de modificació 
de crèdits incloem honoraris professionals, quotes urbanístiques (que abans no pagàvem 
perquè veníem els solars) i expropiacions. Són despeses associades a les inversions a les 
quals cal atendre. No es pot parlar de cofoisme. Felicita a l’Àrea d’Economia pel rigor amb  
que ha treballat i a les regidories pels sacrificis que han hagut de fer. Qualifica el resultat 
econòmic d’excel·lent en un període extremadament difícil. No s’ha anticipat més pagament 
pel necessari criteri de rigor pressupostari. L’Ajuntament demostra la seva salut financera i la 
capacitat de fer inversió i despesa social en període de crisi.  
 
Les votacions estan reflectides en la part dispositiva de l’acta.  
 
Punt número 23. Liquidació i tancament del contract e amb SEINSA 
 
La Sra. Rivadulla  manifesta la seva satisfacció per la finalització i liquidació d’aquest 
contracte. Creu que acabem una etapa que, en matèria de concessió de serveis, no ha estat 
gens positiva per a la ciutat. Qualifica de nefast el sistema de transparència aplicable a 
aquesta contractació i creu que ha estat lesiu per als interessos municipals. Espera que en el 
futur es mantinguin al dia els pagaments d’aquests grans serveis. Felicita tots els membres 
del govern que van participar en l’adjudicació de la nova concessió del servei a l’empresa 
ILNET; creu que l’empresa està compromesa amb la ciutat.  
 
El Sr. alcalde  coincideix amb aquesta apreciació de compromís de la concessionària amb la 
ciutat; vetllarà per atendre les obligacions municipals.  
 
El Sr. Mitjans  està totalment d’acord amb les manifestacions de la Sra. Rivadulla. Creu que 
aquesta experiència ens ha de servir d’exemple per a les concessions actuals. Reitera la 
petició de la llista de concessions. Creu que el temps de liquidació del contracte ha estat més 
llarg del que tots hauríem desitjat i això ha suposat meritar les despeses financeres que ha 
comportat.  
 
La Sra. Horcajada  també està satisfeta pel tancament d’aquest contracte. El sistema de 
transparència total de costos  comporta els pagaments que ara se sotmeten a votació. 
Lamenta el retard en dur a terme les auditories que calia fer per liquidar el contracte, ja que 
suposa uns costos financers que ara hem d’assumir. La despesa ja estava prevista, però 
hauria estat millor no pagar aquest cost financer. El seu grup s’abstindrà de votar, ja que creu 
que és necessari liquidar i tancar el contracte, però la manca de diligència en fer les 
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auditories ens han portat a pagar 635.000 euros que ens hauríem pogut estalviar en part.  
 
La Sra. Rodríguez  també manifesta la satisfacció del Grup de CiU pel tancament d’aquest 
contracte. Creu que si l’equip de govern hagués fet amb celeritat les auditories ens podríem 
haver estalviat els costos financers. No hi ha hagut manca de diligència (els funcionaris i 
tècnics han fet bé el seu treball), sinó una manca de priorització per part del Govern. Ens 
podíem haver estalviat despeses financeres i així ho va reconèixer el gerent d’Economia en 
la Comissió Informativa. 
 
La Sra. Mínguez  també està satisfeta pel tancament d’aquest contracte. Els 3 milions d’euros 
incorporen els més de 600.000 de despeses financeres; cal tenir en consideració, però, que 
aquest contracte és el més important en volum econòmic dels que té l’Ajuntament (més de 10 
milions d’euros anuals). És un contracte difícil de gestionar i també difícil de supervisar. 
Explica la durada del contracte i les pròrrogues que va tenir. Durant el període de 2003 a 
2006 és quan les auditories es van endarrerir. És lògic que quan ha començat un nou procés 
de licitació, les relacions amb la concessionària siguin més complexes. Podíem haver tingut 
més celeritat, però el procés no és tan senzill (ho explica). L’import de la liquidació està 
previst al pressupost i no afectarà el servei que està prestant (molt satisfactòriament) la nova 
empresa concessionària.  
 
El Sr. alcalde  diu que hi ha una despesa financera que cal relacionar amb els imports que 
s’han obtingut en el procés de negociació de la liquidació. S’ha negociat molt dur i l’estalvi ha 
estat important. Allargar la negociació ha portat un resultat millor que si s’hagués tancat 
ràpidament la liquidació. Felicita els tècnics (del mandat anterior i de l’actual) que han tingut 
la responsabilitat de negociar aquest tancament.   
 
S’aprova amb 25 vots a favor dels grups del PSC, CiU, ERC, ICV-EUiA i el regidor no adscrit i 
2 abstencions del Grup del PP.  
 
Punt número 36. Aprovació definitiva de l’Estudi de  detall de la UA-7, a l’entorn de 
l’antic convent de Santa Clara, del Centre Històric  de Lleida 
 
La Sra. Rivadulla  lamenta que el seu grup s’hagi d’abstenir en aquest punt, tot i que està 
convençuda que de l’Estudi sortirà un projecte positiu. El Grup d’ICV sempre havia pensat 
que aquesta peça era molt adient per fer una residència per a la gent gran; era un edifici 
fàcilment adaptable per a aquesta finalitat i amb un jardí que podia ser d’ús compartit 
(produint un intercanvi de relacions personals entre la gent gran de la residència i el conjunt 
de la ciutat). En l’expedient no consta que es faran habitatges amb protecció oficial; demana 
que en tot cas els habitatges tinguin aquesta qualificació.  
 
El Sr. Gavín  diu que votaran a favor de l’expedient. Volen fer constar, però, la petició per tal 
que es reafirmi el compromís que els habitatges siguin amb protecció oficial. Sabem que 
l’edifici estarà destinat en la planta baixa als castellers i una aula de música d’instruments 
tradicionals (entre altres); per això demana que es prevegin les adequades insonoritzacions, 
ja que els instruments de gralla tenen un so molt agut i cal fer-ho compatible amb els usuraris 
dels habitatges. 
 
La Sra. Camps  agraeix el suport dels grups. Explica que aquest és un tràmit molt previ al 
projecte. En aquesta fase de la tramitació no cal especificar el règim dels habitatges, tot i que 
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 seran amb protecció oficial com tots els que promou l’EMU al Centre Històric. Seria bo que 
fossin habitatges per a joves, ja que combinaria molt bé amb els usos de la planta baixa. 
Lògicament es farà la insonorització necessària.  Destaca la importància d’aquest expedient, 
ja que és el primer pas per a la rehabilitació del convent de Santa Clara (tot i que regula un 
solar confrontant). El projecte permetrà l’obertura al públic dels jardins de Santa Clara.  
 
S’aprova amb 1 abstenció del Grup d’ICV-EUiA i 26 vots favorables de la resta de grups i el 
regidor no adscrit. 
 
Punt número 37. Aprovació de l’avanç de la modifica ció puntual del PGL en l’àmbit del 
Parc territorial Alcalde Pons – Les Basses 
 
El Sr. Zapater  considera positiva l’ampliació de l’àmbit del parc en les 6 hectàrees previstes. 
L’augment global del parc permetrà dur a terme més activitats de lleure, recreatives i 
esportives. Per aquest motiu votarà afirmativament. Es reserva per al seu moment la posició 
que adoptarà en relació amb el Pla parcial, especialment en allò que fa referència als usos 
concrets de les 26 hectàrees del Parc. Queda pendent, doncs, la discussió detallada del 
contingut. Les Basses han de ser el gran pulmó de la ciutat, tal com ara ho és el parc de la 
Mitjana. Vol que aquest parc torni a ser tot un gran món al voltant de l’aigua,  envoltat 
d’espais verds i que serveixi com a lloc d’esbarjo i com a centre cultural per a l’estudi i 
descobriment de la natura. Es podrien afegir altres elements (que proposarà en el debat del 
Pla parcial) com un mini golf o un mini zoo. Defensa un gran parc, amb atractius molt 
diversos, que permeti que tothom en pugui gaudir. També serà un gran pol d’atracció que 
farà necessari fer un gran pàrquing ubicat als voltants del perímetre exterior. Demana que 
aquest estacionament sigui gratuït. 
 
La Sra. Rivadulla  diu que s’abstindrà de votar. Caldrà veure el Pla parcial, quan se’n 
concretin el usos, per fixar un posicionament definitiu. Creu que el procés de participació 
sobre aquest projecte (que es va iniciar molt correctament) ha quedat truncat d’una manera 
definitiva. Es va iniciar amb il·lusió i ganes  (ho explica) i es van aportar tot un seguit de 
propostes. No hi ha hagut retorn a les propostes. No hi ha res pitjor per a la credibilitat de la 
participació ciutadana que iniciar un procés en el qual després no es creu. S’acaba convertint 
en un acte de cara a la galeria. No sabem qui farà el Pla parcial, que acabarà definint quins 
seran els usos reals. En les reunions de participació hi havia consens per tenir alguna 
piscina, càmping, caravàning, pícnic, etc. Creu que a les Basses la gent ha de respirar; no 
s’ha d’omplir massa de noves instal·lacions. El Parc ha estat sempre un lloc on es feien 
coses que no es podien fer en altres llocs. No es garanteixen usos. S’encarregarà un Pla 
parcial sense fixar més que criteris generals. El Parc de les Basses no és un parc natural, és 
un parc urbà. S’hi podia fer un alberg que motivés una aula, però, si no és el cas, les aules de 
natura són les ubicades al Parc de la Mitjana. Caldrà afinar aquestes reflexions. Hauria calgut 
 fer una jornada de resposta a les propostes que es van fer en el procés participatiu; en 
aquesta jornada es podien haver concretat extrems que ara estan sense definir. Per aquest 
motiu s’han d’abstenir de votar. Quan es presenti el Pla parcial podran comprovar si s’adequa 
o no al model que el seu grup té en relació amb el Parc.  
 
El Sr. alcalde  diu que el resultat del procés de participació s’ha inclòs en el plec per adjudicar 
la redacció del Pla parcial; l’equip tècnic que ho faci haurà de tenir en consideració tot el 
resultat d’aquest procés. No ha caigut en sac foradat, forma part del procés de redacció del 
Pla. 
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La Sra. Bergés  diu que cal fer memòria. Es remet al mandat passat i a les propostes que 
han fet recentment com a grup a l’oposició (ho explica). El mes de setembre del 2007, 
s’encomanà a la Fundació del Paisatge Urbà que s’encarregués de la rehabilitació de les 
Basses, partint de l’informe fet pel COAC. Creu que això va trencar el procés participatiu dut 
a terme des de l’Ajuntament. No tenia cap sentit l’encàrrec a una fundació, que es reuneix en 
junta dos cops a l’any. El Grup d’ERC va fer arribar una proposta completa a la Fundació i a 
la Regidoria de Participació Ciutadana. A data d’avui no tenen cap resposta. No s’han 
respectat les formes. Es va fer un procés participatiu exemplar que ara és un procés 
inhibidor. Aquesta inhibició tindrà com a resultat un plec de condicions o una proposta 
unilateral. Totes les idees proposades no hi caben; calia ordenar-les entre tots i això no s’ha 
produït. En la Comissió Informativa no es va aclarir quin seria el lloc de debat de priorització 
dels usos ni si es faria una comissió extraordinària. Al final, la Junta de Govern encomanarà 
un Pla parcial, amb uns paràmetres molt delimitats, sense la participació prèvia dels grups. 
És important que ens creguem el procés. El resultat final segurament agradarà tothom, però 
és molt important analitzar com s’arriba a la decisió final. S’abstindran de votar perquè el 
procés ha de seguir. No tenen clars  altres usos o si és necessària tanta superfície comercial. 
Sobre el finançament del conjunt de l’operació creu important tenir en consideració que en 
aquest moment econòmic no podem aspirar  que els concessionaris garanteixin la viabilitat 
econòmica de tot el projecte; no es pot hipotecar tot. Cal imaginació i buscar més recursos. 
Es tracta d’un parc públic; no es pot convertir en un lloc d’ús privatiu.  Demana consens per al 
Pla parcial, especialment en la fixació dels usos.  
 
El Sr. alcalde  no està d’acord que s’hagi truncat cap procés de participació. La participació té 
processos diferents en funció de quin sigui el grau d’elaboració del projecte. En les fases 
inicials la tipologia de participació és la que es va fer servir en aquest cas. Ara toca dibuixar i 
fer un Pla, amb una participació que tindrà funcions de seguiment. En el moment d’execució 
de l’obra caldrà fer tasques de control. El primer procés s’ha tancat formalment: el debat va 
estar centrat en els possibles usos. Caldrà ara fer el seguiment escaient en la fase de 
redacció i després controlar l’execució de les obres. En relació amb els usos privats diu que 
es definiran espais en règim de concessió temporal (l’Ajuntament no perdrà mai la propietat) 
que seran objecte d’un concurs públic per tal de ser adjudicats. Estem en fase d’ampliació de 
la superfície del Parc perquè les concessions no suposin cap disminució de l’espai verd.  
 
El Sr. Montanya  diu que votaran afirmativament a l’avanç de modificació del Pla, com a 
procediment urbanístic que toca per recuperar el Parc de les Basses. Els hauria agradat que 
aquesta iniciativa s’hagués votat fa un bon grapat d’anys. Aquest espai s’ha deixat malmetre i 
s’ha desaprofitat. Les expectatives de lleure hauran de fer confiança al procés participatiu 
obert, que ha de plantejar aportacions variades i orientar el futur planejament, preservant de 
manera prioritària els valors ecològics de l’aigua i del Parc (amb els usos d’esbarjo, lleure i 
mediambientals). Creu que una de les possibles raons de l’abandó del parc va ser la manca 
de viabilitat econòmica. Per això es fa entenedor ara introduir prudentment (sense contaminar 
el verd del Parc) nous usos complementaris com el comercial, hoteler o de serveis. El procés 
participatiu ha estat el motor per recuperar les Basses; la participació ciutadana ens fa creure 
en aquest expedient.  La voluntat de recuperar el Parc ha estat fonamental. El resultat final 
haurà de ser un nou Parc i unes noves Basses, necessàries i útils per a la ciutat, singulars 
com ho van ser fa anys. Caldrà conjuminar el lleure (en l’escala de la nostra ciutat i del 
territori) amb altres ofertes complementàries que ara ja tenim, en major o menor grau al nucli 
urbà.  
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El Sr. Gavín  lamenta que l’any 2009 haguem de parlar de la tramitació urbanística d’un Parc 
que mai de la vida hauria d’estar com ara: tancat, amb un estat de deteriorament i sense que 
el pugui fer servir  la ciutadania. El Parc ha estat un lloc emblemàtic, un referent i un lloc 
d’atractiu de la ciutat. Recorda que en anteriors mandats sortien publicades en la premsa 
notícies com les que han estat difoses els darrers dies. Aquest hauria d’haver estat un 
projecte prioritari per a la ciutat. Estan satisfets que aquest procés, per fi,  s’engegui. No vol 
entrar en detalls de projecte, ja que el tràmit que se sotmet a votació és el d’un avanç de 
planejament. Es van abstenir a la Comissió Informativa especialment per la manca de 
participació dels grups municipals en tot el procés participatiu general. Explica que van 
presentar el seu projecte a la fundació del Paisatge Urbà. Saben que alguna de les propostes 
de CiU han estat assumides pel Govern i això els satisfà (esmenta com a exemple la de fer 
un carril – bici segur des de la ciutat fins al Parc). Tot i això ningú els ha cridat per explicar si 
la seva proposta era acceptada o rebutjada. Ara  podran fer al·legacions (com qualsevol 
ciutadà) o veure les propostes amb les 48 hores d’anticipació en les comissions. Demana 
que es corregeixi el procés de participació dels grups i que es faci una comissió específica 
per tractar el tema, sense un temps tan limitat d’estudi. Espera que el Govern farà aquesta 
participació; per aquest motiu hi votaran a favor. També estan d’acord amb els grans trets de 
la proposta (ampliació, convivència d’usos,  estacionaments, etc.). El Grup de CiU ofereix la 
voluntat de consens polític en aquest projecte. 
 
El Sr. alcalde agraeix el vot favorable dels grups de CiU i del PP. Creu que hi ha un gran 
consens en relació amb els usos. 
 
La Sra. Camps  creu que hi ha un ampli consens polític sobre els temes de fons, en relació 
amb allò que han de ser les futures Basses. Hi ha discrepàncies en les formes i en el procés 
de tramitació. Ara portem al Ple l’inici de la tramitació urbanística per fer possible el nou 
projecte. La redacció del Pla parcial està en fase de recepció d’ofertes. Explica que aquest 
procés no sorgeix del no res; recull molts anys d’aportacions de molta gent, de moltes entitats 
i dels grups municipals. Això està molt clar en les condicions fixades a qui vulgui optar a 
redactar el Pla parcial. Es defineix clarament que la titularitat de tots els terrenys ha de ser 
pública. Els usos principals han de ser esportius, de lleure, d’educació  i de salut, que han 
d’ocupar un mínim del 80% de la superfície del Pla. Els altres usos seran sempre secundaris. 
Aquestes línies coincideixen amb les del procés de participació; les conclusions d’aquest 
procés han estat incorporades al Plec de condicions per l’equip redactor. Es valorarà la 
capacitat de l’equip redactor i la proposta que facin, però sempre dins de les línies marcades 
al Plec. Entre tots determinarem quina de les propostes dels equips redactors és la més 
escaient. Ara, en fase de l’avanç de planejament, no es pot concretar més. El Pla parcial 
definirà usos, ordenació i viabilitat econòmica. S’ha recollit bona part del procés participatiu. 
Destaca l’ampliació del Parc i el seu caràcter públic. Es prioritzaran les propostes més 
sostenibles i els usos privatius (en concessió) ens ajudaran a finançar la reconversió del 
Parc. El procés no serà ni fàcil, ni ràpid, ni barat.  
 
La Sra. Rivadulla  insisteix a dir que el Pla de participació ha quedat truncat. La comunicació 
necessita de dues parts, necessita un retorn que respongui a una aportació. Ara tot el parc és 
d’ús públic (no el 80%). Totes les informacions concretes sobre la determinació i la ubicació 
dels futurs usos arriba als grups a partir d’informacions, de notes de premsa, de preguntes, 
etc. Aquesta manera no és la pròpia de la participació. Les alternatives pràctiques sobre un 
ús determinat són molt àmplies. Estan d’acord que es faci alguna concessió per ajudar a 
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pagar les despeses de manteniment, però s’ha de donar la possibilitat que hi hagi un gran 
espai per a usos de tothom. 
 
El Sr. alcalde diu que els mitjans de comunicació formen part del sistema de transmissió 
d’informació. L’Alcaldia se n’assabenta habitualment de les crítiques de l’oposició a través 
dels mitjans de comunicació. Hi ha canals formals i altres d’informals.  
 
La Sra. Rivadulla  creu que, per respecte democràtic, els expedients s’han de presentar 
primer als representats elegits per la ciutadania. 
 
La Sra. Bergés  diu que cal que el Govern reconegui que no ha contestat al Grup d’ERC (ni 
formalment, ni mitjançant la premsa). Cal explicar què ha fet en aquest projecte la fundació 
Paisatge Urbà. Cal analitzar com es fan les coses. Una cosa es aprovar un tràmit de 
planejament urbanístic i una altra és valorar l’estil de política que fa el Govern. Han tingut 
més explicacions en una setmana (a la Comissió Informativa) que en un any i mig en què ha 
actuat la fundació impulsant el projecte. Insisteix que no s’ha tret una conclusió final del 
procés participatiu; manca una proposta concreta on es fixin les línies generals per a la 
redacció del Pla parcial.  
 
El Sr. alcalde  diu que tots els treballs que s’han fet sobre les Basses (arbrat, síntesi  del 
procés de participació, etc), han estat impulsats per la fundació. En el seu patronat hi són 
representats govern i oposició (i altres estaments).   Per respecte democràtic es debaten tots 
els temes en la Comissió Informativa d’Urbanisme i en el Ple municipal. La fundació és una 
eina instrumental per fer la feina; els llocs de debat són les comissions i el Ple. La fundació fa 
molta feina tècnica.  
 
El Sr. Gavín  diu que aquesta proposta se sotmet a debat i votació per part del Ple per 
obligació legal, no per la voluntat democràtica del Govern. Es queixa que en la Fundació del 
Paisatge Urbà no s’hagi informat res en relació amb aquest projecte, ni s’ha donat cap 
resposta a les aportacions i alternatives presentades pel seu grup. Tant de bo es corregeixin 
les deficiències i es pugui reorientar el procés.  
 
El Sr. alcalde  destaca l’elevat grau de consens que hi ha entre tots els grups en relació amb 
els usos. Avui el debat en el Ple se centra en les qüestions de  procediment, que també són 
importants. Considera que els consens sobre els usos reforça tot el procés. 
 
La Sra. Camps  diu al Sr. Gavín que l’avanç de modificació del PGL s’ha d’aprovat pel Ple, 
però que l’aprovació inicial del Pla parcial és competència de la Junta de Govern; la voluntat 
de l’equip de govern és facilitar el Pla als grups de l’oposició abans de l’aprovació inicial, per 
tal de mantenir el procés participatiu més enllà del que la normativa obliga. Respon també a 
la Sra. Rivadulla explicant que la Comissió informativa d’Urbanisme va ser convocada amb 
l’anticipació legal prevista (divendres); en el moment de la convocatòria es va informar a la 
premsa que va reflectir la notícia el dissabte. Els regidors tenien la documentació a la seva 
disposició abans que fos explicada a la premsa. Creu que el retorn de les aportacions dels 
grups i de les entitats està en la documentació de l’avanç i en el contingut de l’expedient 
(explica alguns exemples). El usos fixats són els que comptaven amb el màxim consens. No 
hi ha hagut una resposta particularitzada, però el document de l’avanç ( i també el del Pla) 
reflecteixen la voluntat majoritària expressada en el procés participatiu.  
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S’aprova amb 24 vots a favor dels grups del PSC, CiU, PP i el regidor no adscrit i 3 
abstencions dels grups municipals  d’ERC i ICV-EUiA.  
 
Punt número 41. Moció del regidor no adscrit, Sr. Z apater, relativa a la construcció de 
centres geriàtrics a la ciutat 
 
El Sr. Zapater  explica el contingut de la moció que fonamenta en diverses premisses. La 
primera, relativa a l’evolució demogràfica recent que ha comportat un increment molt 
important de persones majors de 65 anys; les previsions per les properes dècades constaten 
l’increment de persones de la tercera edat. La segona premissa es concreta en la constatació 
de la manca a la nostra ciutat d’un nombre de geriàtrics que permetin prestar l’atenció 
necessària a les persones grans durant els propers anys. També cal tenir en consideració 
que l’atenció a aquestes persones per part de les famílies cada vegada serà més 
complicada, especialment per motius laborals. Creu que aquests motius justifiquen la 
necessitat d’incrementar el nombre de geriàtrics i/o residències per a la gent gran a la ciutat. 
Llegeix la part dispositiva de la moció (ja reflectida íntegrament en la primera part de l’acta).   
 
La Sra. Rivadulla  anuncia que s’abstindrà de votar la moció. Considera que l’objectiu de la 
moció és correcte, però que concreta unes propostes difícils de valorar en l’àmbit i en el 
debat d’una moció. Demana que l’equip de govern presenti al Ple el Pla d’equipaments de la 
ciutat. 
 
El Sr. Mitjans  diu que votarà en contra de la moció, no per estar en contra dels raonaments, 
sinó perquè considera la redacció de la proposta bastant utòpica en el temps i en la forma. 
Recorda que en el Ple dels pressupostos aquest tema va ser un dels quals es va ocupar més 
el seu grup. Abans de fer cap proposta van consultar la Generalitat sobre les mancances del 
places que hi havia a la ciutat i les necessitats previsibles. Per això van fer una proposta per 
a la construcció d’una nova residència a Lleida que va ser aprovada. Considera que la moció 
és, si més no, desmesurada.  
 
La Sra. Horcajada  diu que comparteix la idea de la necessitat a Lleida de noves places de 
residència destinades a la tercera edat. En aquest moment només hi ha dos geriàtrics públics 
que estan plens. L’Ajuntament ha de prendre la iniciativa, però no poden votar els acords de 
la moció, tot i que comparteixen els raonaments de l’exposició de motius. En el primer punt 
es demana a la Paeria actuacions per a les quals no té competència. No es pot afirmar, 
sense més estudis, que cada barri ha de tenir una residència; cal ser rigorós i fer un estudi 
específic sobre les necessitats de cada zona de la ciutat i quines són les condicions dels 
possibles demandants.  
 
El Sr. Gavín  diu que el seu grup s’abstindrà de votar. La moció està presentada amb la millor 
intenció i amb uns desitjos compartits. Creu, fins i tot, que l’argumentació es podria 
complementar amb qüestions com la lentitud en l’aplicació de la Llei de la dependència o la 
poca previsió d’inversió de la Generalitat per atendre les mancances de la ciutat en aquesta 
matèria. En el text dels acords hi ha punts difícils de votar o discutibles. Explica que les 
condicions econòmiques per accedir a places públiques estan regulades per la Generalitat i 
previstes en la normativa en funció de la renda. Donen suport a la voluntat i al desig (que 
consideren positius) i per això el vot serà d’abstenció.  
 
La Sra. Ball  diu que el seu grup també votarà en contra. Explica que aquests serveis tenen la 
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consideració de serveis especialitzats i són competència de la Generalitat. Explica les dades 
sobre la població actual a Lleida, major de 65 anys i la cobertura actual de residència 
assistida i de centres de dia. Explica també quines són les ràtios recomanades per la Unió 
Europea. A l’oferta actual de places residencials i de centres de dia cal afegir les 126 places 
de l’equipament socio-sanitari que depèn del departament de Salut i la residència de gent 
gran que l’Ajuntament va acordar que durà a terme, un nou centre de dia al Centre Històric i 
un altre que es farà a mig termini a Magraners. Explica que ara hi ha residències a 
Magraners, la Bordeta, l’avinguda del Segre, avinguda de Madrid, carrer Príncep de Viana, la 
Mariola, Ciutat Jardí i Balàfia (3). Lleida capital no arriba a cobrir la ràtio de residències 
recomanada per la UE, però la comarca si que la compleix. En matèria de centres de dia les 
ràtios que tenim són superiors a les recomanades. Explica també que amb la gent gran cal 
aprofundir en les polítiques de prevenció i de socialització. Cal treballar molt en els centres de 
dia i en els serveis complementaris (ho concreta). Les politiques cal orientar-les cap a 
l’autonomia personal de la gent gran i a programes de respir per a les famílies cuidadores.  
 
El Sr. Zapater  agraeix als grups l’atenció prestada a la moció i el suport moral d’aquells que 
s’abstenen de votar. Creu que hi ha una demanda social que no es veu suficientment 
reflectida en els números i les ràtios oficials. Creu que l’Ajuntament ha de ser capdavanter en 
la solució dels problemes de la gent gran. Les necessitats s’aniran incrementant i ja són un 
autèntic problema per a les famílies, especialment quan la gent gran té unes rendes baixes i 
no pot accedir als centres públics.  
 
El Sr. alcalde  ratifica el compromís assumit en els pressupostos (a proposta del Grup d’ERC) 
de fer una residència concertada amb la Generalitat.   
 
Es rebutja la moció amb 19 vots en contra dels grups del PSC, PP i ERC, 7 abstencions dels 
grups de CiU i ICV-EUiA i el vot favorable del regidor no adscrit.  
 
Punt número 44. Moció del Grup municipal de CiU en relació amb la participació 
municipal en els tributs de l’Estat i el finançamen t dels governs locals 
 
El Sr. Gavín  diu que la moció no té com a objectiu plantejat un gran debat sobre el 
finançament local. Explica que es va arribar a un acord entre tots els partits a Catalunya i el 
món local català per tal de deixar la resolució del finançament local per a després d’haver 
resolt el finançament de la Generalitat. El món local va acceptar aquest acord. La primera 
sorpresa negativa amb la que ens trobem és que els fons que ha de lliurar l’Estat pel 
finançament local,  per a l’any 2009, s’han congelat respecte l’any anterior. Hi haurà augment 
de costos i de necessitats sense que s’actualitzin els imports dels recursos. La segona 
sorpresa negativa va ser el fet que en el moment de rebre les primeres transferències, la 
major part dels ajuntaments han rebut un 3,5% menys del que van rebre l’any anterior. La 
moció té un caràcter essencialment positiu i amb voluntat de consens.  
 
El Sr. Zapater  diu que votarà a favor per estar d’acord amb el plantejaments i els acords 
proposats.  
 
La Sra. Horcajada diu que també estan d’acord amb la part dispositiva dels acords. Volen, 
però que consti la seva discrepància amb una de les expressions que consta en l’exposició 
de motius. En un dels paràgrafs es diu que el nou model de finançament s’haurà de basar en 
la nova definició de competències compartides entre l’Estat i la Generalitat i s’esmenten uns 
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articles de l’Estatut que en aquests moments estan recorreguts. Creu que caldria fer constar 
que es fonamentarà en la interpretació que faci el Tribunal Constitucional dels articles de 
l’Estatut que consten en la moció.    
 
S’aprova per unanimitat.  
 
PRECS I PREGUNTES 
 

1. La Sra. Horcajada  planteja un prec en relació amb les informacions publicades 
recentment sobre l’execució d’actes vandàlics que estaven deteriorant el Palau de vidre 
dels Camps Elisis. En diverses ocasions han preguntat quin seria el destí d’aquest edifici. 
Demana que es reparin els danys que ha sofert el Palau i que aquest tingui una major 
vigilància per part de la Guàrdia Urbana.  
 
El Sr. alcalde  diu que pren nota del prec. També explica que el Palau de vidre deixarà de 
tenir la raó que ara té quan entri en funcionament el nou Palau de congressos i 
convencions. En aquell moment caldrà fer el debat oportú sobre el futur de l’edifici; les 
dos línies que s’han plantejat fins ara són la d’enderrocar-ho o la de rehabilitar-ho per a 
usos culturals o lúdics.  
 
2. El Sr. Guallar  explica que el passat dia 12 l’Ajuntament va signar un conveni amb el 
Conseller–delegat de BANESTO. Va ser una excel·lent notícia i els grups municipals 
varen ser convidats a l’acte de signatura. Amb caràcter previ a la signatura es va fer el 
fòrum BANESTO a Lleida, amb l’assistència de destacats membres de l’àmbit 
empresarial, i els grups municipals no varem ser convidats. No sap si la convocatòria va 
ser feta directament per l’entitat bancària. Demana que si és possible, quan es facin 
aquest tipus de trobades, es comuniqui als grups municipals i que aquest s’ incloguin en 
els llistats de difusió. 
El Sr. alcalde explica que aquest fòrum el convoca directament BANESTO i l’Ajuntament 
només va cedir l’espai. La invitació va ser feta directament per l’entitat bancària a la seva 
llista d’empresaris. En aquest cas varem actuar com a prestataris de la sala. En la 
signatura del conveni amb l’Ajuntament es va convocar a tots els portaveus dels grups 
municipals.  
 
3. El Sr. Padilla  formula una pregunta i un prec. En l’IMI van tenir una discussió molt agra 
sobre aquest tema. Pregunta si l’alcalde sap si en alguns departaments i instituts de 
l’Ajuntament es posen impediments als lliure accés a la documentació municipal als 
regidors de l’oposició. Diu que no es tracta d’un cas aïllat. En el cas esmentat de l’IMI no 
se’ls va donar la liquidació del pressupost i se’ls va dir que es facilitaria més tard. En una 
altra reunió de l’organisme autònom es va demanar la plantilla de treballadors i se’ls hi va 
negar. Altres vegades no es disposa de la documentació amb les 48 hores d’anticipació 
preceptives. Creu que s’està anant contra els drets legals dels regidors i per això s’adreça 
aquest prec als responsables polítics. Demana a l’alcalde que doni instruccions als 
tinents d’alcalde, als presidents de comissions i als presidents d’organismes per tal que 
no interfereixin en el lliure accés dels regidors i membres dels consells rectors a la 
documentació dels expedients, facilitin còpies quan es requereixin i que hi sigui tota la 
documentació amb 48 hores d’anticipació al començament de les reunions. Demana que 
es compleixi la llei. 
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El Sr. alcalde  diu que no hi ha cap criteri restrictiu ni cap recomanació en aquest sentit. 
Cal complir totes les lleis, també la de protecció de dades.  
 
La Sra. Mínguez  diu que en aquest cas sí que és d’aplicació la Llei de protecció de 
dades. Des del Grup de CiU es demana quelcom més que els expedients que estan a 
l’abast dels regidors. Qualifica de sorprenent que sigui exclusivament el Sr. Padilla qui es 
queixa reiteradament d’aquesta manca d’informació. La liquidació de l’IMI la tenia el Grup 
de CiU abans de la Comissió d’Economia i se’ls hi havia enviat per correu electrònic. 
Aquesta liquidació la pot tenir igual que ho pot fer qualsevol altre regidor. Té 
l’organigrama, la relació de la plantilla i la relació dels llocs de treball. Si vol saber la 
relació individualitzada de les retencions de l’IRPF i la nòmina individualitzada de 
cadascun dels treballadors de la casa no se li podrà facilitar per aplicació de la normativa 
de protecció de dades. Demana que digui quina informació és la que li falta.  
 
El Sr. Padilla  diu que, de vegades, en els organismes autònoms es confon la funció dels 
regidors amb la resta de membres que formen la junta rectora. La informació de la que 
parlaven no li va ser facilitada al membre del consell representant del Grup de CiU. No se 
li ha facilitat la relació de treballadors de l’Institut. La Sra. Mínguez va dir que no es 
facilitaria mai aquesta llista; un regidor de la corporació ha de poder saber qui treballa per 
a l’Ajuntament. Hi ha un nombre elevat de sentències del Tribunal Suprem  que 
reconeixen que tots els membres de la corporació tenen els mateixos drets i deures. La 
Llei de protecció de dades no diu quin accés ha de tenir un regidor a la documentació, 
simplement preveu que tots els regidors hem de vetllar perquè no es faci un mal us de la 
informació.  No es pot pressuposar que uns en faran un us correcte i altres no. També fa 
referència a un informe jurídic de l’Agencia Espanyola de Protecció de Dades de l’any 
2000 en què es reconeix el dret a obtenir totes les dades necessàries per a l’exercici de 
les seves funcions, la qual cosa inclou dades personals (en llegeix un paràgraf). Si els 
regidors no podem accedir a tota la documentació municipal estem prostituint la 
democràcia. 
 
El Sr. alcalde  diu que l’Ajuntament complirà tota la legislació, inclosa la de protecció de 
dades. No hi ha cap voluntat en sentit contrari. 
 
4. El Sr. Gavín  pregunta què entén el Sr. alcalde per iniciar de manera  immediata.  
El Sr. alcalde diu que depèn del volum del projecte. Es força diferent iniciar de manera 
immediata un escrit o iniciar de manera immediata un pont. Tot és relatiu. 
Diu el Sr. Gavín que fa un any el Ple va acordar, per unanimitat, que el Govern es 
comprometia a iniciar, de manera immediata i amb el consens de tots els grups polítics, 
l’elaboració del reglament que preveu el Text refós de la LMRLC per regular les 
condicions de participació en el butlletins municipals, la pàgina web i la resta de mitjans 
de comunicació i difusió municipals. No és la primera vegada que parlem d’aquestes 
qüestions; creu que és preocupant. Aquesta situació lliga amb els problemes de 
participació dels grups que s’ha comentat abans i amb l’actitud del Govern amb les 
propostes de l’oposició. No és la primera vegada que parlem d’acords del Ple que no es 
compleixen. Creu que és una irregularitat o una manca de respecte; cal corregir aquesta 
anomalia de manera immediata.  
 
El Sr. alcalde  diu que es farà aquest Reglament de manera immediata; la setmana que 
ve encarregarà a un regidor de l’equip de govern que posi en marxa la redacció del 
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reglament.  
 
5. La Sra. Rivadulla  fa un prec amb relació al recent acord d’incorporació de la nostra 
ciutat a la Xarxa de ciutats per la bicicleta. Demana a l’alcalde que doni les instruccions 
oportunes per tal que es repinti el carril bicicleta, es mantingui net i es rebaixin aquelles 
voreres que encara no n’estan i que compliquen la circulació amb bicicleta. Demana 
també que es donin instruccions per vetllar que no s’ocupi el carril bicicleta per altres 
vehicles, ja que suposa posar en risc la integritat física de les persones que fan servir 
aquest mitjà de transport.  
 
El Sr. alcalde  diu que cal fer connexions entre diversos trams del carril bicicleta que ara 
estan malament. Els nous vials i noves rotondes que es fan incorporen sempre el carril 
bicicleta. Cal corregir la situació anterior. També comenta que en diversos projectes de 
millora urbana s’ha inclòs la millora o l’arranjament dels carrils.   
 
La Sra. Camps  informa que la darrera Junta de Govern va aprovar l’adjudicació del 
contracte de senyalització per a aquest any; entre les tasques a fer s’inclourà el repintat. 
Manca només la signatura del contracte per poder disposar de l’empresa adjudicatària. 
L’any passat es va ampliar el carril bicicleta en 3,5 quilòmetres i aquest any  està prevista 
un ampliació major amb els projectes que estan en marxa.  
 
La Sra. Rivadulla  està d’acord amb l’execució dels nous trams de carril que es fan en 
desenvolupament del PGL, que s’estan duent a terme correctament. El problema està en 
la ciutat consolidada, on el manteniment és deficitari. Es molt important que es rebaixin 
els trams de vorera que encara no ho estan.  
 
El Sr. alcalde  diu que té raó i que demana que es prengui nota per a  l’actuació de la 
brigada de manteniment.  
 
6. El Sr. Zapater  explica la pregunta que va fer per escrit sobre les pintures grafits i el 
mur de la banda dreta del riu. Es vol convertir el costat dret del riu Segre en un camí 
natural de 240 quilòmetres de longitud, cosa que valora molt positivament. Pregunta com 
quedarà estèticament el mur des de la zona de les comportes fins a la zona dels instituts. 
Gran part del mur està plena de grafits. Aquets art urbà és una expressió artístic -estètica 
concentrada bàsicament en aquella zona. Aquest espai és el primer que veuen les 
persones que entren a la ciutat amb l’AVE i cal cuidar la qualitat d’aquesta imatge. La 
proposta que fa és que els grafiters puguin pintar en altres zones urbanes assignades, 
amb una supervisió dels temes de les seves obres per evitar temàtiques poc adients. 
Demana que el voltant de les comportes es transformi ecològica i urbanísticament. 
També demana que tot el mur sigui netejat i es faciliti la integració de tot el riu Segre amb 
la ciutat. 
 
El Sr. alcalde  ratifica la confirmació per part del Sr. Puxeu de que es farà el camí del riu 
al llar de tot el traçat del Segre, incloent el tram urbà que ara suposa una longitud de 16 
quilòmetres. Amb la CHE hi ha el compromís de millora de determinats espais 
confrontants amb la Mitjana.  
 
La Sra. Camps  diu que s’estan fent diversos estudis en relació amb el riu. D’una banda 
el del camí esmentat. D’altra banda la UdL en té encarregat un per millorar la qualitat de 
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l’aigua. També s’està estudiant com es millora el marge dret del riu que no va tenir un 
tractament molt urbà quan es va fer la canalització del riu.  Es buscaran les vies de 
finançament adients per executar el tractament d’aquest marge dret. 
El Sr. Zapater es congratula de que s’estiguin fent els estudis per a la millora del marge 
dret del riu.  
 
 
Finalitzat el Ple el Sr. alcalde diu que a partir de la propera sessió plenària es posarà en 
funcionament l’informe – proposta de la Secretaria General i l’esborrany de l’acta del Ple 
la rebran els regidors de forma electrònica; també es posaran en funcionament les altres 
mesures que consten en l’informe en relació amb la resta de documentació plenària.  

 
 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
El secretari 

Vist i plau 
L´alcalde

 


